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Pomimo zimna, opadów Êniegu, 26 stycznia, odby∏a si´ pierwsza
impreza z cyklu Wieliszewski Crossing. Na starcie pojawi∏o si´
blisko 200 kolarzy MTB i biegaczy.

Pierwsze do zawodów przystàpi∏y dzieci.
WyÊcig m∏odych biegaczy do samego
koƒca trzyma∏ w napi´ciu. Od godziny 6.
rano trwa∏y przygotowania na terenie Ze-
spo∏u Szkó∏ w Komornicy oraz na trasie
zawodów. Pierwsi amatorzy kolarstwa po-
jawili si´ ju˝ o godzinie 8. i miasteczko
powoli zacz´∏o t´tniç sportowym ̋ yciem.
Emocji by∏o du˝o, bo opady Êniegu
i przenikliwy ch∏ód dawa∏ si´ we znaki
wszystkim, ale przygotowane ognisko
oraz mo˝liwoÊç ogrzania i posilenia si´
na sto∏ówce szkolnej pomaga∏o utrzymaç
prawid∏owà temperatur´ cia∏a.

Pierwsze do zawodów przystàpi∏y dzieci,
i choç by∏o ich niewiele, to wyÊcig m∏o-
dych biegaczy do samego koƒca trzyma∏
w napi´ciu, kibice g∏oÊno dopingowali,
a nagrody w postaci czekolady, ksià˝ki
i medale by∏y mi∏ym zakoƒczeniem
po zdrowym wysi∏ku. Najszybciej na me-
cie zjawi∏ si´ Bartosz Anuszkiewicz, tu˝
za nim Michalina Probosz, a nast´pnie
Malwina G∏owacka i Tabor Oskar.

nn Magdalena Pietrzak

Ciàg dalszy na str. 5

30 grudnia w Gminnym
Centrum Kultury
w ¸ajskach odby∏a si´
XXXVIII Sesja Rady
Gminy Wieliszew,
w trakcie której radni
podejmowali uchwa∏´
w sprawie bud˝etu Gminy
Wieliszew na 2014 rok.

22. Finał 
Wielkiej Orkiestry
Âwiàtecznej 
Pomocy ju˝ drugi
raz goÊcił
w Skrzeszewie
– i tym razem
zakoƒczył si´
sukcesem w postaci
14 027,04 złotych.

Wieliszewski Crossing – etap ZIMA

Podj´cie uchwa∏y w sprawie
uchwalenia bud˝etu Gminy Wie-
liszew na 2014 rok to by∏ najwa˝-
niejszy punkt tego dnia. Po od-
czytaniu projektu Wójt Gminy
Wieliszew Pawe∏ Kownacki
w swoim uzasadnieniu przekony-
wa∏ radnych, ˝e jest to bud˝et,
dzi´ki któremu b´dzie stara∏ si´
realizowaç oczekiwania miesz-
kaƒców. „Rok 2014 to nie rok cu-
dów, tylko kolejny ci´˝ki rok, ta-
ki jak ka˝dy inny nad którym
pracowaliÊmy do tej pory”.
Po trzech latach wspólnej pracy
na rzecz Gminy, kolejny rok sta-
nowi potwierdzenie polityki,
w której najwa˝niejsi sà ludzie
i ich potrzeby. Czeka nas rozbu-
dowa szko∏y w ¸ajskach, ale rów-
nie˝ w Janówku, Skrzeszewie
i Wieliszewie, poniewa˝, co bar-
dzo cieszy, do naszych placówek
oÊwiatowych przybywa coraz
wi´cej uczniów i trzeba zrobiç
wszystko, aby czas edukacji od-
bywa∏ si´ w jak najbardziej
komfortowych warunkach. Po-
trzeby w tej kwestii sà ogromne,
i warto zdawaç sobie spraw´ z te-
go, ˝e jest to inwestycja w ludzi.

nn Magdalena Pietrzak
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Radnym si´ bywa,
mieszkaƒcem si´ jest

Kolejna ju˝ 5. edycja Konkursu Nasz Talent
odbyła si´ podczas 22. Finału Wielkiej
Orkiestry Âwiàtecznej Pomocy.
Grand Prix w tym roku zdobyła
Martyna Barszczewska, która zagrała
na pianinie utwór z filmu „Amelia”.
W niedziel´, 12 stycznia, na sce-
nie w Szkole w Skrzeszewie spo-
tkali si´ utalentowani artyÊci,
którzy zawalczyli o zwyci´stwo
w 5. edycji Konkursu „Nasz Ta-
lent”. Poczynania wyst´pujà-
cych ocenia∏o Jury w sk∏adzie:
Ksenia M´zia (nauczycielka
w Szkole w Wieliszewie), Prze-

wodniczàcy Rady Gminy Wieli-
szew Marcin Fabisiak oraz dy-
rektor SAPO w Wieliszewie Ja-
cek Banaszek. Emocji by∏o co
niemiara, a wyst´py wszystkich
uczestników zachwyci∏y jury
i licznie zgromadzonà publicz-
noÊç.nn Weronika Dzi´gielewska

Wi´cej str. 9

Weekend pełen 
talentów
Weekend pełen 
talentów

Goràce serca
w Wieliszewie
Goràce serca
w Wieliszewie

Magdalena Pietrzak

Tego dnia dla wszystkich
uczestników przygotowano
moc atrakcji, m.in. Zimowy

Koncert w wykonaniu uczniów

szko∏y, wyst´p orkiestry d´tej
z ¸ajsk, wyst´p zespo∏u muzycz-
nego Pawilon 4, wyst´p iluzjoni-
sty Macieja Koz∏owskiego, gmin-
ny konkurs Nasz Talent, wyst´p
chóru Sienna Gospel Choir, licy-
tacje, loteri´ fantowà, Êwiate∏ko
do nieba, pokaz ratownictwa me-
dycznego oraz kawiarenk´.

W tym roku w ramach wspar-
cia WOÂP odby∏ si´ pierwszy raz
„kilometr za z∏otówk´”. Pomys∏o-
dawca Wójt Gminy Wieliszew Pa-
we∏ Kownacki wraz z Grzego-
rzem Zbrochem za ka˝dy prze-
biegni´ty bàdê przejechany
kilometr p∏acili uczestnikom z∏o-
tówk´! Dzi´ki temu „Kilometro-
wy Czek” opiewa∏ na kwo-
t´ 250 z∏! 

nn

Wi´cej str. 9
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Ka˝dy polonista ma swoje fobie. OczywiÊcie
powinny byç to fobie o zabarwieniu ca∏kiem
pozytywnym. HumaniÊci niewàtpliwie powin-
ni byç w∏aÊnie tacy. To rodzaj kreacji i droga,
po której kroczà. No... oczywiÊcie i ja mam fo-
bie takowe. Niestety, zdaje si´, ˝e jest ich
za du˝o.

Po pierwsze – bez ustanku – nami´tnie po-
prawiam tego typu wypowiedê – doÊç cz´sto
obecnà w okolicach uszu mych: A co tu pisze?
albo Nie widzisz, co pisze? I tak w ko∏o Macie-
ju!!! Stop, stop, stop....!!!! Pisze to chyba jakiÊ
on lub ona. Nie rzucamy wi´c tego s∏owa by-
le jak i byle gdzie. Ma ono swoje miejsce
w gramatyce – nauce, która w sposób feno-
menalny stosuje logik´. Niektórzy twierdzà,
˝e matematyka to królowa nauk. Nie sàdz´.
Królowa bowiem jest tylko jedna. I na pew-
no nie jest to matematyka. I co z tym pisze?
Otó˝ szaleƒczo i do upad∏ego powtarzam jak
mantr´: Nie mówimy co tu pisze, tylko CO TU
JEST NAPISANE.Tak cz´sto to powtarzam – bo
cz´sto uczniowie i nie tylko oni, pope∏niajà
ten kardynalny b∏àd – ˝e niektórzy popadli
w ob∏´d gramatyczny i myÊlà, ˝e nie mo˝na
w ogóle u˝ywaç s∏owa pisze. Swego czasu – wie-
czorowà porà – otrzymuj´ sms takiej treÊci:
Dobry wieczór. Czy jutro b´dzie klasówka? Ja
odpowiadam: Przepraszam, a kto do mnie pi-
sze? I wówczas dostaj´ odpowiedê od, zapew-
ne bardzo pilnego ucznia, który cytuje moje
ulubione zdanie: Nie mówimy pisze, tylko jest
napisane. No, no??!! Zosta∏am nieêle zrugana!
Czy˝by uczeƒ przerós∏ mistrza? Nie pozosta-
∏o mi nic innego, tylko odpisaç zgodnie z pra-
wid∏ami gramatycznej sztuki. Odpisuj´ wi´c:
Przepraszam, a kto do mnie jest napisane? Uff!
Nale˝y uwa˝aç! A przede wszystkim s∏uchaç.
Królowa gramatyka jest naprawd´ tylko jed-
na!!! I kiedy trzeba – nale˝y jednak stosowaç
wyraz pisze, ale tylko wtedy, kiedy mamy
na myÊli i uwadze osob´. Jest to przecie˝ for-
ma osobowa.

Nie wiem, czy wszyscy zauwa˝yli, ale na-
pisa∏am, ˝e otrzyma∏am sms. Mam wra˝enie,
i˝ ja tylko tak mówi´. Wszyscy, zdaje si´, wy-
powiedzà smsa. Takie ∏adne „polskie” s∏owo
– zwane kalkà j´zykowà. Tak mi przykro, ale
wielce nieprawid∏owo wypowiedziane.W cza-
sie minionym – otrzyma∏abym LIST, tak wi´c
dziÊ – w czasach mi∏oÊciwie panujàcej nam
„komórki pierwszej” mówimy otrzyma∏am al-
bo, jak kto woli, dosta∏am SMS. Logika: list
– sms, w ˝adnym wypadku: lista – smsa. Brrr...

Niestety, chyba wszyscy zdajemy sobie
spraw´, ˝e ten nieszcz´sny sms jest póki co
– nie do przyj´cia. Przyzwyczajenie jest dru-
gà naturà cz∏owieka.Ale mam czyste sumie-
nie. Ja tam mówi´ sms. I znów problem! Dla-
czego? Bo tak okrutnie si´ staram mówiç do-
brze po polsku.A tu taka gafa. Jaka? A mo˝e
bez s∏owa sms? Nikt by nie uwierzy∏! Przy-
k∏ad: DziÊ mam zamiar wys∏aç do ukochane-
go krótkà wiadomoÊç tekstowà. Zatka∏o? To
zdanie wyjaÊnia w sposób doskona∏y, skàd
wzi´∏a si´ historyczna gadatliwoÊç kobiet.
My po prostu budujemy prawid∏owo wypo-
wiedzenia. A jak prawid∏owo, to i d∏ugo.

I jeszcze sta∏y fragment gry: z ˝ycia wzi´-
te. Jak zwykle inspiracj´ znalaz∏am na stacji
benzynowej. Zauwa˝am, ˝e zbyt wysoka cena
paliwa niekorzystnie wp∏ywa na jakoÊç wypo-
wiedzi. Pytanie, które mi zadano w tej Êwià-
tyni cieczy nap´dowej, doprowadzi∏o mój sys-
tem nerwowy do stanu natychmiastowej ho-
spitalizacji z koniecznoÊcià u˝ycia respiratora.
Za te paliwo, to b´dzie gotóweczka czy karta? CoÊ
podobnego! Ju˝ si´ nawet nie czepiam gotó-
weczki. Miesza si´ wcià˝ to – te. Zbyt cz´sto!!
To – liczba pojedyncza. To okno, a nie te okno.
To jab∏ko, a nie te jab∏ko. Niemniej te okna i te
jab∏ka. Liczba mnoga.

Gramatyka – logika – królowa nauk – niech
˝yje nam! Pod warunkiem, ˝e wsch∏uchamy
si´ w jej rytm.

nn Iwona St´pieƒ, LO Komornica

Biblioteka w Łajskach proponuje www.biblioteka-lajski.cba.pl

Bracia mniejsi
Zofia Na∏kowska zna-

na jest g∏ównie z lektur szkolnych:
„Medalionów” – poruszajàcego zbio-
ru opowiadaƒ o hitlerowskich zbrod-
niach, oraz psychologicznej powieÊci
„Granica”. Tymczasem dorobek lite-
racki pisarki jest o wiele wi´kszy i,
niestety, nieco zapomniany. Warta
uwagi jest nie tylko jej bogata twór-
czoÊç, ale tak˝e ̋ ycie i dzia∏alnoÊç, bu-
dzàce wiele kontrowersji na poczàt-
ku XX wieku.

Zofia Na∏kowska urodzi∏a si´
w 1884 roku w Warszawie i w tym
mieÊcie zmar∏a w 1954. Studiowa∏a hi-
stori´, geografi´, ekonomi´ i j´zyko-
znawstwo na tajnej uczelni wy˝szej
dla kobiet, tak zwanym „Uniwersyte-
cie Latajàcym”. Zadebiutowa∏a jako
poetka w 1898 w „Przeglàdzie Tygo-
dniowym”. Pierwszà powieÊç, „Kobie-
ty”, wyda∏a w 1906 roku. Zajmowa∏a
si´ nie tylko pisaniem, ale tak˝e bra-
∏a czynny udzia∏ w ˝yciu politycznym,
dzia∏a∏a w wielu organizacjach i sto-
warzyszeniach. By∏a pos∏ankà do Kra-
jowej Rady Narodowej oraz Sejmu,
a tak˝e uczestniczy∏a w pracach
G∏ównej Komisji Badania Zbrodni
Niemieckich w Polsce. Nale˝a∏a
do Polskiej Akademii Literatury (ja-
ko jedyna kobieta przed wojnà),
PEN Clubu, Towarzystwa Opieki
nad Wi´êniami, wspó∏tworzy∏a grup´
literackà „PrzedmieÊcie”, by∏a redak-
torkà tygodnika „Kuênica”. Prowadzi-
∏a salon literacki, patronowa∏a m∏o-
dym, wybitnym pisarzom: Witoldowi
Gombrowiczowi, Bruno Schulzowi.
Szczególnie poÊwi´ca∏a si´ pracy
na rzecz organizacji kobiecych. Jed-
nak to dzia∏alnoÊç pisarska zapewni-
∏a Zofii Na∏kowskiej ponadczasowà

s∏aw´ i uznanie.
Momentem prze∏omowym by-

∏a I wojna Êwiatowa. Pierwszy tak gi-
gantyczny konflikt, który spustoszy∏
Europ´ i ludzkie umys∏y, mia∏ tak˝e
wp∏yw na twórczoÊç Zofii Na∏kow-
skiej. Od tego momentu pisarka
zacz´∏a przywiàzywaç coraz wi´kszà
wag´ do tajników psychologii cz∏o-
wieka i kryjàcego si´ w nim okru-
cieƒstwa. Autorka zosta∏a nagrodzo-
na wieloma wyró˝nieniami. Dwukrot-
nie otrzyma∏a Paƒstwowà Nagrod´
Literackà, a tak˝e Z∏oty Wawrzyn
Akademicki Polskiej Akademii Lite-
ratury. Decyzjà Mi´dzynarodowej
Unii Astronomicznej jeden z krate-
rów na Wenus zosta∏ nazwany „Na-
lkowska”.

Mniej znanym faktem jest to, ˝e
Zofia Na∏kowska bardzo lubi∏a zwie-
rz´ta i odgrywa∏y one w jej ˝yciu
bardzo du˝à rol´. Pisarka w swojej
twórczoÊci zastanawia si´ nad tym,
dlaczego ludzie z takà wrogoÊcià
i nienawiÊcià traktujà innych ludzi
(s∏ynne „Ludzie ludziom zgotowali
ten los” z „Medalionów”), ale te˝
zwraca szczególnà uwag´ na ogrom
bezsensownego cierpienia, jakie cz∏o-
wiek zadaje zwierz´tom. Niedawno
ukaza∏a si´ ksià˝ka „Mi´dzy zwierz´-
tami. Opowiadania. Fragmenty” opra-
cowana przez Hann´ Kirchner, w któ-
rej zosta∏y zebrane opowieÊci,
przemyÊlenia i refleksje Zofii Na∏-
kowskiej dotyczàce zwierzàt. Zawar-
te sà w niej historie powa˝ne i smut-
ne, ale te˝ pe∏ne humoru – bo prze-
cie˝ wspó∏istnienie ludzi i zwierzàt
cz´sto obfituje w Êmieszne wydarze-
nia i zabawne nieporozumienia.
A w domu pisarki zwierzàt nigdy nie

brakowa∏o – zawsze towarzyszy∏y jej
psy, koty, a nawet kontuzjowana sowa,
je˝, zajàc, wróbel czy sarna. Jednymi
z najlepszych opowiadaƒ sà te, w któ-
rych wyst´pujà psy – Morus, Pó∏mor-
dek, Boy oraz kot Hamilkar. Pó∏mor-
dek, poczciwy kundel, zosta∏ przez au-
tork´ wykreowany na domoros∏ego
filozofa, wyg∏aszajàcego zabawne ko-
mentarze.Tak wyglàda wyk∏ad na te-
mat zwierzàt wyg∏oszony przez Pó∏-
mordka:

„Filozof francuski, Descartes – na-
ucza Pó∏mordek – twierdzi∏ nies∏usz-
nie, ˝e zwierz´ta nie znajà mowy,
a stàd nie majà i rozumu. Za to An-
glik Locke (Anglicy znajà si´ zw∏asz-
cza na psach i koniach) utrzymywa∏,
˝e posiadajà one zdolnoÊç empirycz-
nego myÊlenia. Buffon znów, przyzna-
jàc zwierz´tom czucie i ÊwiadomoÊç,
odmawia∏ im niestety pami´ci. Con-
dillac uto˝samia∏ umys∏ zwierz´cy
z ludzkim. Co do Schopenhauera, to
przyznawa∏ on zwierz´tom tylko roz-
sàdek, nic wi´cej; nie mo˝na jednak
do tej jego opinii zbytniej przywià-
zywaç wagi, gdy˝ widaç w niej z∏à wo-
l´ i fa∏szywe wyobra˝enie. Wreszcie
Darwin (znowu Anglik) znalaz∏
u zwierzàt nawet objawy moralno-
Êci”.

Ksià˝ka ukaza∏a si´ w serii „Bios-
fera”, obejmujàcej tytu∏y poÊwi´co-
ne zwierz´tom. Teksty Zofii Na∏kow-
skiej, choç powsta∏y kilkadziesiàt lat
temu, okazujà si´ do dzisiaj zaskaku-
jàco aktualne.

n Piotr K
Zofia Na∏kowska, Mi´dzy zwierz´ta-

mi. Opowiadania. Fragmenty, wst´p,
wybór i opracowanie Hanna Kirchner,
Wyd. WAB, Warszawa 2013.

Wójt odpowiada na pytania mieszkaƒców...
Joanna Afek
Szanowny Panie Wójcie!
Jestem mamà dziecka ucz´szczajàcego do przedszkola w Olszewnicy Starej. Samo przedszkole jest bardzo dobrze
prowadzone, dzieci je uwielbiajà, chyba nikt nie ma ˝adnych zastrze˝eƒ co do jego funkcjonowania. Wyjàtkiem jest
catering – jest on niezgodny z normami ˝ywienia małych dzieci, posiłki sà niesmaczne, nieestetyczne i cz´sto
niezdrowe, rzadko zjadane przez dzieci. To co zostaje, jest odbierane przez rodziców. Problem z cateringiem był ju˝
zgłaszany dyrekcji oraz koordynatorce projektu, opinia niezale˝nego dietetyka na temat tego cateringu tak˝e. Niestety,
nikt nic nie zrobił w kwestii poprawy wy˝ywienia. 
Pisz´ dlatego, ˝e wczoraj moje dziecko otrzymało na obiad SUROWE (nieusma˝one ani nieugotowane) kotlety sojowe!
Całe szcz´Êcie, ˝e dziecko nie zjadło obiadu, w przeciwnym razie mogłoby si´ rozchorowaç. Pisz´ do Pana, gdy˝ mam
nadziej´, ˝e zainteresuje si´ Pan tym problemem i pomo˝e go rozwiàzaç. 
Z powa˝aniem, 
Joanna Afek

Paweł Kownacki, Wójt Gminy Wieliszew
Szanowna Pani,
Zobligowałem kierownika projektu do zorganizowania kolejnego spotkania w sprawie cateringu. Jak mi
przekazano, zostały m.in. przez Panià zasugerowane inne firmy mogàce serwowaç lepsze posiłki, ale niestety
– nie odpowiedziały na zaproszenia do składania ofert. JeÊli potwierdzà si´ zarzuty pozostałych rodziców odnoÊnie
do jakoÊci posiłków, b´d´ kontynuował poszukiwania lepszych firm. Natomiast wobec firmy, która wygrała
post´powanie konkursowe, w zwiàzku z Pani skargà i ewentualnymi uwagami rodziców zostanà zastosowane
działania dyscyplinarne.

Oto kolejny konkurs fotograficzny

Zima
w obiektywie

fot. Andrzej Sulich

fot. Anna Anuszkiewicz

fot. Beata Trzaskoma

fot. Alina Kojat-Krzysica

Osoby, których fotografie
zaprezentowaliÊmy, zapraszamy po nagrody
do Urz´du Gminy Wieliszew,
ul. Modliƒska 1, pok. nr 9.
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Inwestycje

Gminne inwestycje

���� WI¢KSZA SZKOŁA DLA DZIECI Z ŁAJSK I MICHAŁOWA-REGINOWA!

���� NOWY SKWER W ŁAJSKACH 

���� TEREN REKREACYJNY NA OSIEDLU PRZY UL. MODLI¡SKIEJ

���� ODÂNIE˚ANIE DRÓG 

18 grudnia, w trakcie jase∏ek
na dzieci i grono pedagogicz-
ne czeka∏ prawdziwy prezent,
do ràk Wójta Gminy Wieliszew
Paw∏a Kownackiego trafi∏o
pozwolenie na rozbudow´ Ze-
spo∏u Szkó∏ w ¸ajskach, wyda-
ne przez Starost´ Legionow-
skiego na mocy decyzji
nr 1550/13.
Zgodnie z istniejàcà koncep-
cjà Gmina przewiduje dobu-
dow´ nowej, jednopi´trowej
cz´Êci przeznaczonej na po-
trzeby szko∏y, po∏àczonej ∏àcz-
nikiem z istniejàcym budyn-
kiem oraz przybudowanej cz´-
Êci parterowej przedszkola.
Na parterze, w cz´Êci przezna-
czonej na szko∏´, znajdà si´
cztery sale lekcyjne, ∏azienki,

szatnia, kuchnia i sto∏ówka.
Na pi´trze zaÊ powstanie sie-
dem sal lekcyjnych oraz ∏a-
zienki. Dodatkowo szko∏a b´-
dzie wyposa˝ona w wind´.
W cz´Êci przedszkolnej wygo-
spodarowane zostanie miejsce
na cztery sale z ∏azienkami
i zapleczem, szatni´, pokoje
dyrektora i wychowawców,
a tak˝e gabinet lekarski.
W przedszkolu znajdzie si´ te˝
kuchnia wraz ze sto∏ówkà dla
najm∏odszych.W budynku Ze-
spo∏u Szkó∏ w ¸ajskach wygo-
spodarowano tak˝e miejsce
na sal´ gimnastycznà. Dodat-
kowo Gmina przewiduje budo-
w´ dwóch boisk ze sztucznà
nawierzchnià: wielofunkcyj-
nego i do pi∏ki no˝nej.

nn opinie

KATARZYNA ZBROCH,
Dyrektor Przedszkola w ¸ajskach
Po wielu latach przedszkole w ¸ajskach doczeka∏o si´ rozbudowy.
Budynek przedszkola jest bardzo nietypowy i od dawna wymaga∏
zmiany. Wiele razy pomieszczenia przedszkola podlega∏y moder-
nizacji i remontom w celu poprawienia estetyki i przygotowania
do pe∏nienia swojej funkcji, zw∏aszcza, ˝e przebywajà w nich dzie-
ci. Nowe przedszkole b´dzie nowoczesne, przestronne, z du˝ymi sa-
lami dla dzieci – w pe∏ni wyposa˝onymi, z zapleczem socjalnym
i sanitarnym. Zmieni si´ równie˝ jego struktura zewn´trzna.
W pi´knym otoczeniu lasu, przy Êpiewie ptaków nasze dzieci b´-
dà nied∏ugo mia∏y stworzone warunki rozwoju na miar´ ich in-
dywidualnych mo˝liwoÊci i potrzeb. Budowa nowego przedszkola
w ¸ajskach jest niewàtpliwie wydarzeniem, które budzi wiele po-
zytywnych emocji wÊród naszej spo∏ecznoÊci.Wszyscy z niecierpli-
woÊcià czekamy na nowe Przedszkole.

MAREK TARWACKI,
Dyrektor Zespó∏u Szkó∏ w ¸ajskach

Z wielkà radoÊcià przyj´liÊmy wiadomoÊç o uzyskaniu pozwole-
nia na rozbudow´ naszej szko∏y i dostosowanie jej do potrzeb
uczniów z niepe∏nosprawnoÊciami.Ten uniwersalny projekt to dla
naszej spo∏ecznoÊci szkolnej nadzieja na polepszenie dotychczaso-
wych warunków nauki i pracy. Dlatego prezent, jaki otrzymali-
Êmy od w∏adz gminy i powiatu napawa nas optymizmem i z ca-
∏à pewnoÊcià b´dzie nam s∏u˝yç przez kolejne lata.

Miejsce do wspólnych spotkaƒ,
plac zabaw oraz du˝o zieleni
– przedstawiamy Paƒstwu projekt
nowego miejsca do rekreacji i in-
tegracji mieszkaƒców w ¸ajskach.

Obecnie teren na którym ma po-
wstaç nowy skwer u˝ytkowany
jest jako ogólnodost´pna ∏àka.
W przesz∏oÊci istnia∏ tu plac za-
baw, którego pozosta∏oÊci w po-

W zwiàzku z opadami Êniegu
przedstawiamy telefony i adre-
sy firm odpowiedzialnych za od-
Ênie˝anie dróg oraz chodników
na terenie Gminy Wieliszew.
• OdÊnie˝anie chodników i cià-

gów pieszo-rowerowych:
Zak∏ad Us∏ug Komunalnych
Krzysztof Goêliƒski
05-140 Stasi Las,
ul. G∏ówna 17, tel. 601 177 552

• OdÊnie˝anie dróg o nawierzch-
ni utwardzonej:
„Stamel” 05-135 Wieliszew,

ul. Niepodleg∏oÊci 73,
tel. 604 418 648

• OdÊnie˝anie dróg o nawierzch-
ni nieutwardzonej:
„AG-Complex”,
03-042 Warszawa,
ul. Marywilska 44,
tel. 506-122-680

Za stan dróg gminnych ogólnie
odpowiada

Referat Gospodarki Komunal-
nej i Inwestycji 
– kier. Tomasz Szymaƒski,
tel. 797 004 908.

���� KANALIZACJA W JANÓWKU
Rozstrzygni´to przetarg na budow´ ka-
nalizacji sanitarnej wraz z przepom-
pownià Êcieków w miejscowoÊci Janó-
wek Pierwszy w ramach zadania inwe-
stycyjnego pn. Budowa wodociàgu
w miejscowoÊci ¸ajski oraz kanaliza-
cji sanitarnej w miejscowoÊci Janówek
Pierwszy, Gm. Wieliszew – oÊ 3 Popra-
wa jakoÊci ˝ycia na obszarach wiej-
skich i ró˝nicowanie gospodarki wiej-
skiej.
Przedmiot zamówienia obejmuje bu-
dow´ sieci kanalizacji sanitarnej
w systemie grawitacyjno-t∏ocznym,
przepompowni Êcieków oraz przy∏àczy
kanalizacyjnych w miejscowoÊci Janó-
wek Pierwszy, zgodnie z Projektem
Wykonawczym opracowanym dla tego
zadania inwestycyjnego.

Odbiornikiem Êcieków dla tego re-
jonu Gminy b´dzie istniejàcy system
kanalizacji podciÊnieniowej, odprowa-
dzajàcy Êcieki z przepompowni Janó-
wek I przy ul. Nowodworskiej do prze-
pompowni Janówek II i dalej
– do oczyszczalni Êcieków w Janów-
ku II.

Odprowadzanie Êcieków z osiedla
Zacisze projektuje si´ w systemie
grawitacyjno-t∏ocznym, ze wzgl´du
na zró˝nicowany wysokoÊciowo teren
oraz odleg∏oÊci od istniejàcego od-
biornika Êcieków. Âcieki sanitarne
zebrane kana∏ami grawitacyjnymi
z poszczególnych ulic osiedlowych
zostanà doprowadzone do projekto-
wanej przepompowni Êcieków „Za-
cisze”, zlokalizowanej w pasie dro-
gowym drogi gminnej, ulicy Zacisze,
przy skrzy˝owaniu z jednà z ulic Êcie-
kowych.

staci piaskownicy znajdujà si´
w zachodniej cz´Êci placu.
W zwiàzku z tym plan zagospo-
darowania tego terenu przewi-
duje:
• rozmieszczenie elementów

ma∏ej architektury,
• budowa chodników o na-

wierzchni z kostki betonowej
i kruszyw,

• budowa placu zabaw o na-
wierzchni z piasku,

• budowa 7 miejsc postojowych
od strony ulicy Piaskowej,

• budowa ogrodzenia panelowe-
go,

• oÊwietlenie terenu czterema
lampami parkowymi,

• budowa altany parkowej
na placu z kostki betonowej,

• budowa placyku ze stolikami
do gier planszowych na na-
wierzchni z kruszyw,

• odwodnienie projektowanych
elementów zagospodarowania
terenu,

• zagospodarowanie terenu zie-
leni i gospodarka zielenià ist-
niejàcà.

Kolejne miejsce, które ca∏kowi-
cie zmieni swój wyglàd.
Stare i zaniedbane boisko
przy ul. Modliƒskiej na osiedlu
Wspólnoty Mieszkaniowej jesz-
cze w tym roku zostanie ca∏ko-
wicie przebudowane, a na jego
miejscu powstanie zupe∏nie no-
we, które swoim atrakcyjnym
wyglàdem na pewno zach´ci
mieszkaƒców osiedla do ak-
tywnoÊci sportowej, a najm∏od-
szym da mo˝liwoÊç wspania∏ej
zabawy na Êwie˝ym powietrzu.
W bezpoÊrednim sàsiedztwie
boiska usytuowany zostanie
placyk zabaw dla dzieci naj-
m∏odszych.
Planowane prace b´dà obejmo-
wa∏y: 
• Budow´ boiska wielofunkcyj-

nego o nawierzchni poliurata-
nowej m.in. do pi∏ki r´cznej
i koszykówki z pe∏nym wypo-
sa˝eniem sportowym i pi∏ko-
chwytami;

• Budow´ ogrodzonego placu

zabaw z urzàdzeniami zabawo-
wymi dla dzieci 3-12 lat /na-
wierzchnia piaskowa/;

• Wyposa˝enie terenu rekreacyj-
nego w elementy ma∏ej archi-

tektury oraz system alejek ko-
munikacyjnych;

• Budow´ linii oÊwietlenia pro-
jektowanej infrastruktury;

• Nasadzenia zieleni.

nn opinie

MARCIN FABISIAK, Przewodniczàcy
Rady Gminy Wieliszew
Budowa kanalizacji na ulicy Zacisze w Janówku
Pierwszym to szcz´Êliwy fina∏ kilkuletnich staraƒ
o t´ inwestycj´ i powód do ogromnego zadowole-
nia mieszkaƒców. To wreszcie ogromna satysfak-
cja dla mnie jako radnego, bo w∏aÊnie to zadanie
wskazywa∏em wyborcom, jako jedno z prioryte-
towych, podczas swojej kadencji w Radzie Gmi-
ny Wieliszew.
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Rekreacja

Zawodników
do zaci´tej walki
rozgrzewały
emocje,
a pamiàtkowy
medal był
wspaniałà nagrodà
za ogromny wysiłek
w trudnych,
zimowych
warunkach.

Magdalena Pietrzak

z a p r o s z e n i e

ciàg dalszy

Kolejni na linii startu pojawili si´
rowerzyÊci. Grupa ponad 60 osób
w oko∏o 10 sek. odst´pach czaso-

wych postanowi∏a sprawdziç si´ w na-
prawd´ trudnych warunkach. Pierw-
szy na mecie pojawi∏ si´ Wójt Gminy
Wieliszew Pawe∏ Kownacki, nast´pny
najlepszy czas nale˝a∏ do Piotra Kra-
kowiaka i Rafa∏a Myszkowskiego.
WÊród kobiet najlepsza by∏a Ewa Fi-
jarczyk, a tu˝ za nià Ma∏gorzata Sza-
dura i Anna Wrzesiƒska.

Biegacze wystartowali w samo po∏u-
dnie i najlepszy wÊród m´˝czyzn by∏ Ja-
cek Wichowski, tu˝ za nim Andrzej
Ignatowicz. Na met´ jako trzeci przy-
by∏ Dariusz Król. WÊród paƒ jako
pierwsza przybieg∏a Izabela Sk∏odow-
ska-Jechna, druga na mecie by∏a Anna
Sieczko, a trzecia Patrycja Bartosiak.

Dla wszystkich, którzy ukoƒczyli
bieg na sto∏ówce, czeka∏a po˝ywna
grochówka, ciep∏e napoje i ciasto oraz
wspomniane ju˝ ognisko, na którym
ka˝dy móg∏ upiec sobie kie∏bask´.
O bezpieczeƒstwo dbali niezastàpie-
ni Stra˝acy z Ochotniczej Stra˝y Po˝ar-
nej z Wieliszewa, Ka∏uszyna, Skrzesze-
wa oraz Krubina. Karetka z ratowni-
kiem medycznym tego dnia nie mia∏a
wiele pracy, bo pomimo ̋ e by∏o Êlisko
i intensywnie pada∏ Ênieg, nikomu
z uczestników nic si´ nie sta∏o.

O dobre oznakowanie trasy zadba-
li nasi nieocenieni partnerzy impre-
zy – Crazy Racing Team, dzi´ki ich za-
anga˝owaniu nie by∏o szans, aby zgu-

biç si´ na trasie, a dodatkowo o bez-
pieczeƒstwo bezpoÊrednio na tere-
nie wyÊcigu dbali stra˝acy z OSP.
Nie mo˝na równie˝ nie wspomnieç
o prowadzàcym imprez´ Adamie
Proboszu, który z pe∏nym zaanga˝o-
waniem, na mrozie wspiera∏ wszyst-
kich uczestników i zagrzewa∏ do wal-
ki. Równie˝ pracownicy szko∏y z dy-
rektorem Miros∏awem Sieradzkim
nie zawiedli i pomagali w zorgani-
zowaniu tego wyjàtkowego dnia.

W czasie, kiedy doroÊli sprawdza-
li swoje mo˝liwoÊci na trasie wyÊci-
gu, ich pociechami w „Kàciku dla

dzieci” opiekowa∏y si´ stypendyst-
ki eMki.

Po zakoƒczonych konkurencjach
w Zespole Szkó∏ w Komornicy odby-
∏a si´ dekoracja zwyci´zców, w trak-
cie której wszyscy uczestnicy, któ-
rzy zaj´li pierwsze miejsca, dostali
puchar pamiàtkowy.

To by∏a bardzo aktywna niedzie-
la, pe∏na emocji i dobrych wra˝eƒ,
za którà dzi´kujemy wszystkim
i czekamy na Was ju˝ w maju na ko-
lejnym etapie Crossingu Wieliszew-
skiego!!!!

nn

dd WYNIKI
W kategorii OPEN KOLARSTWO

dd M´˝czyêni Kolarstwo: 
Paweł Kownacki
Piotr Krakowiak 

Myszkowski Rafał
dd Kobiety Kolarstwo:

Ewa Fijarczyk
Małgorzata Szadura

Anna Wrzesiƒska

W kategorii OPEN BIEG:
dd M´˝czyêni bieg:

Wichowski Jacek
Andrzej Ignatowicz

Dariusz Król
dd Kobiety bieg:

Izabela Skłodowska-Jechna
Sieczko Anna

Bartosiak Patrycja

Wi´cej wyników
na www.sport.wieliszew.pl

Wieliszewski Crossing 
– etap ZIMA
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Nasi mieszkaƒcy

Od stycznia chcemy
Paƒstwu
zaproponowaç nowy
cykl rozmów
z mieszkaƒcami
naszej Gminy.
O czym b´dziemy
rozmawiaç …
o pracy, o trudnych
wyborach, o pasjach,
a czasem zwyczajnie
o problemach.
Styczniowy bohater
to osoba
nietuzinkowa,
niezwykle odwa˝na,
która łàczy prac´
z pasjà. Pan
MICHAŁ SZEWCZYK,
mieszkaniec Łajsk,
alpinista
przemysłowy,
zaprasza do swojego
Êwiata! 

Prezentujemy Paƒstwu cykl wywiadów przedstawiajàcy sylwetki stypendystów eMki

Kasia Widort – potrafi daç z siebie innym
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Kasia Widort jest uczennicà II klasy
Gimnazjum w Zespole Szkół w Łajskach.
Mamy wielkie szcz´Êcie, ˝e córka mo˝e uczyç
si´ w tej placówce, poniewa˝ jest osobà
w bardzo du˝ym stopniu niedowidzàcà,
a Szkoła w Łajskach jako jedna z nielicznych
placówek prowadzi edukacj´ włàczajàcà.
Mimo tego, ˝e córka na co dzieƒ boryka si´
z wieloma problemami, to jest bardzo
ambitna i ch´tnie si´ uczy. Nauka zajmuje jej
du˝o czasu i pochłania wi´kszoÊç energii,
poniewa˝ niełatwo jest czytaç z roku na rok
coraz to mniejszy druk w ksià˝kach
i zeszytach. Przygotowanie si´

do sprawdzianu, czy po prostu opanowanie
materiału to wielki wyczyn, szczególnie gdy
si´ ma „do dyspozycji” tylko niewielkà cz´Êç
jednego oka (drugie oko niestety przestało ju˝
całkowicie funkcjonowaç).
Kasia jest na co dzieƒ wzorowà uczennicà
i naszà wspaniałà córkà, z której jesteÊmy
bardzo, bardzo dumni. Posiada wiele pasji,
które staramy si´ pomóc jej realizowaç.
W wolnych chwilach (których z racji tego, ˝e
nauka pochłania olbrzymià iloÊç czasu jest
niewiele) pisze wiersze. Uwielbia piec pyszne
babeczki i przyrzàdzaç inne smakołyki,
oczywiÊcie na miar´ jej mo˝liwoÊci.

Kasia bardzo wczeÊnie nauczyła si´ pływaç
i jeszcze zanim poszła do szkoły, brała udział
w olimpiadach dla dzieci niepełnosprawnych,
gdzie zdobywała nagrody i medale. Od kilku
lat nasza córka pokochała konie. Gdyby tylko
mogła, to na pewno poÊwi´całaby im ka˝dà
wolnà chwil´. Je˝eli tylko jest to mo˝liwe,
wybiera si´ na jazdy konne do stadniny
„Ławra” w Łajskach. Kasia, mimo olbrzymich
problemów ze wzrokiem, opanowała tak˝e
Êwietnie jazd´ na nartach. Ka˝dego roku
z niecierpliwoÊcià oczekuje ferii, ˝eby choç
na kilka dni wyjechaç w góry. Całà energi´
poÊwi´ca temu, by jak najwi´cej zje˝d˝aç

na nartach z ulubionego stoku w Małym
Cichym. Tata zje˝d˝a przed nià jako
drogowskaz, w jaskrawej kurtce, którà
łatwiej jej zobaczyç.
Od kilku miesi´cy Kasia nale˝y równie˝
do Młodzie˝owej Wspólnoty Oazowej
w parafii w Wieliszewie. Uwielbia sp´dzaç
czas wspólnie z członkami tej grupy.
Cieszy nas, gdy inni widzà Kasi´ jako
wspaniałà dziewczynk´, która wiele potrafi
daç z siebie innym, a nie tylko jako osob´
niepełnosprawnà z wielkimi problemami,
którà nale˝y omijaç szerokim łukiem.

Renata i Ireneusz Widort

Kasiu, mo˝e to pytanie b´dzie dla ciebie
zaskakujàce, ale powiedz – jak widzisz
Êwiat?
RzeczywiÊcie, jest to pytanie bardzo zaska-
kujàce. JeÊli chodzi o mój wzrok, to widz´
Êwiat bardzo s∏abo i tylko w ma∏ych kawa∏-
kach, ale nauczy∏am si´ wykorzystywaç to
co mam i jakoÊ daj´ sobie na co dzieƒ ra-
d´. Na razie jeszcze widz´ moich rodziców
i rodzeƒstwo.Widz´ konie, które pi´knie ga-
lopujà, i staram si´ chocia˝ troch´ widzieç
góry. Jestem wtedy szcz´Êliwa, ale z drugiej
strony widz´ wokó∏ siebie pustk´ i brak
przyjació∏. Wiem, ˝e moje problemy wzro-
kowe sà olbrzymie, ale tak˝e sà ma∏e w po-
równaniu z chorobami, które dotykajà in-
nych osób. Mimo wszystko jestem optymist-
kà, wi´c Êwiat widz´ pozytywnie. Nale˝´
do wspólnoty oazowej, spotykam si´ tam
i mog´ porozmawiaç z osobami, które tak
jak ja sà bardzo wierzàce. Spotkania te da-
jà mi du˝o radoÊci i pozwalajà mi mimo
wszystko cieszyç si´ z ˝ycia.
Czy w czasach, gdzie liczà si´ portale spo-

∏ecznoÊciowe, jest szansa na to, ˝eby zna-
leêç przyjació∏?
„Prawdziwych przyjació∏ poznaje si´ w bie-
dzie” – napisa∏ tak kiedyÊ Adam Mickie-
wicz, pami´tam to przys∏owie jeszcze ze
szko∏y podstawowej, z lekcji z mojà wycho-
wawczynià panià Iwonà Banaszek. Obec-
nie mam wielu znajomych, ale najcz´Êciej
nie sà to prawdziwi przyjaciele. Ja sama te˝
cz´sto zaglàdam na portale spo∏ecznoÊcio-
we. Owszem, znajomych mam tam du˝o,
ale to tylko znajomi. Jestem osobà z olbrzy-
mià wadà wzroku i trudno jest mi znaleêç
wÊród rówieÊników przyjació∏. Chocia˝
s∏abo widz´, to dostrzegam, ˝e „ka˝dy in-
ny”, czyli z jakàÊ dysfunkcjà albo niepe∏-
nosprawnoÊcià jest prawie zawsze gdzieÊ
z boku grupy.Wi´kszoÊç osób jest oboj´tna
i nawet nie chcà rozmawiaç z takimi oso-
bami jak ja. Pod tym wzgl´dem jest mi
w szkole bardzo ci´˝ko, ale nawet nie bar-
dzo chc´ o tym rozmawiaç, bo jest to dla
mnie przykre... Chcia∏abym si´ kiedyÊ móc
pochwaliç tym, ˝e mam wielu prawdzi-

wych przyjació∏, bo na razie to bywa z tym
ró˝nie.
Poniewa˝ wiemy ju˝, ˝e gotowanie jest
równie˝ Twojà pasjà, czy mo˝esz podzie-
liç si´ swoim ulubionym, sprawdzonym
przepisem?
Najcz´Êciej piek´ babeczki piaskowe lub
z kawa∏kami czekolady, ale od pewnego cza-
su mój ulubiony, sprawdzony przepis to ta-
ki na pyszny owocowy deser.WymyÊli∏a go
moja ciocia Kasia. RozpuÊciç galaretk´
owocowà w 1,5 szklanki goràcej wody (je-
Êli mamy truskawki to truskawkowà,
a jeÊli brzoskwinie to brzoskwiniowà)
i gdy wystygnie, to nale˝y po∏àczyç ze zmik-
sowanymi owocami. Bierzemy oko∏o 0,5 kg
truskawek (mogà byç mro˝one) lub brzo-
skwiƒ (z puszki). Mogà te˝ byç inne owo-
ce. Nale˝y ubiç sch∏odzonà Êmietan´ torto-
wà (ok. 0,5 litra) z niewielkà iloÊcià cukru
pudru (1 ∏y˝ka sto∏owa), nast´pnie dodaç
2 serki mascarpone (2x250 g). Razem ubiç,
˝eby powsta∏ pyszny krem. Nak∏adamy
do pucharków troch´ kremu i zalewamy po-

wsta∏ym musem owocowym. Potem wsta-
wiamy na troch´ do lodówki i mamy pysz-
ny deser dla ca∏ej rodziny.
Jakie masz plany na przysz∏oÊç, do jakiej
chcesz iÊç szko∏y, gdzie chcia∏abyÊ praco-
waç?
Moje plany na przysz∏oÊç na pewno zale-
˝eç b´dà od mojego wzroku. Nie wiem na ile
uda mi si´ zrealizowaç moje plany o dal-
szej nauce, czy pracy. Obecnie chodz´ do 2
klasy gimnazjum w ¸ajskach i mam na-
dziej´, ˝e uda mi si´ ukoƒczyç t´ szko∏´ i po-
myÊlnie zdaç egzamin gimnazjalny. Mam
tu du˝e wsparcie ze strony nauczycieli i dla-
tego nawet wi´kszoÊç sprawdzianów mog´
zaliczaç ustnie. Na pewno chcia∏abym pójÊç
do dobrego liceum, ˝eby ∏atwiej by∏o mi si´
dostaç na studia, ale planowanie jest w mo-
im przypadku trudne, bo nie mam takich
mo˝liwoÊci jak wi´kszoÊç moich rówieÊni-
ków. Byç mo˝e pójd´ do liceum dla dzieci
s∏abo widzàcych w Warszawie. Nauka mo-
˝e tam mo˝e byç ∏atwiejsza, poniewa˝ jest
tam du˝o pomocy naukowych i sprz´tu,

który przystosowany jest dla osób z taki-
mi problemami jak mój. Czytanie i pisa-
nie bardzo obcià˝a mój wzrok, ale na ra-
zie nie poddaj´ si´ i daj´ z siebie wszystko,
by jak najlepiej si´ uczyç. JeÊli chodzi o pra-
c´, to chcia∏abym kiedyÊ pracowaç z dzieç-
mi w przedszkolu, lub klasach 1–3, ale na-
wet cieszy∏abym si´, gdybym mog∏a praco-
waç w szkolnej Êwietlicy lub bibliotece.
Jakie masz marzenia, Kasiu?
Moje marzenia sà oczywiste. Chcia∏abym,
˝eby medycyna wraz z biegiem czasu roz-
win´∏a si´ na tyle, aby moja wada by∏a
mo˝liwa do wyleczenia.Wtedy mog∏abym
pomagaç osobom chorym, ˝eby ∏atwiej szli
przez ˝ycie. Chcia∏abym ukoƒczyç studia,
˝eby znaleêç potem dobrà prac´, oczywiÊcie
najch´tniej wÊród dzieci. ZaÊ troch´ szalo-
nym marzeniem jest to, aby mieç kiedyÊ
w∏asnego konia i móc na nim jeêdziç kie-
dy tylko zechc´.
Dzi´kujemy za rozmow´ i ˝yczymy
spe∏nienia marzeƒ.

nn Rozmawia∏a Magdalena Pietrzak

ZBIERAMY 
NA POWI¢KSZALNIK 
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ułatwi Kasi dalszà nauk´
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ROZMAWIAMY Z KATARZYNÑ WIDORT O JEJ POSTRZEGANIU ÂWIATA I NIE TYLKO...

Zawód czy pasja? A mo˝e jedno
i drugie?
Zdecydowanie sposób na ˝ycie, który lu-
bi´! Nie nazwa∏bym wykonywaniem za-
wodu alpinisty przemys∏owego, czy te˝
bardziej profesjonalnie – technika dost´-
pu linowego. Dost´p linowy umo˝liwia
tylko dotarcie do miejsca wykonania
pewnej czynnoÊci, a ju˝ samo jej wyko-
nanie wià˝e si´ z konkretnym zawodem
wyuczonym lub wykonywanym, czy to
Êlusarz, spawacz czy te˝ dekarz.
Gdzie zdobywa∏ Pan swoje umiej´t-
noÊci?

Umiej´tnoÊci pracy w dost´pie linowym
zdobywa∏em podczas odbywania szere-
gu szkoleƒ wysokoÊciowych. Jak w ka˝-

dej dziedzinie ˝ycia, tak i w tej umie-
j´tnoÊci zdobywam przy ka˝dej wyko-
nywanej czynnoÊci. Przy czym szczegól-

nà uwag´ nale˝y zwróciç na fakt, ˝e do-
st´p linowy to nie tylko popularne „wi-
szenie na linie”, ale bezpieczne porusza-
nie na linach, zdrowy rozsàdek, jak rów-
nie˝ ratownictwo wysokoÊciowe.
Do wykonywania takiej pracy namówi∏
mnie kolega, ukoƒczy∏em kurs oraz po-
siadam uprawnienia do pracy w dost´-
pie linowym OTDL.
Czy jest jakieÊ miejsce w wojewódz-
twie mazowieckim, które móg∏bym
Pan poleciç amatorom wspinaczek?
Wychowa∏em si´ w Janówku i zdecydo-
wanie mog´ poleciç forty wojskowe w∏a-
Ênie w tej miejscowoÊci. Pomimo i˝ nie
interesuj´ si´ wspinaczkà ska∏kowà, to
wiem, ˝e jest to Êwietne miejsce na Êwie-
˝ym powietrzu dla tych, którzy stawia-
jà swoje pierwsze kroki.
Tym, którzy zdecydowanie preferujà za-
mkni´te pomieszczenia, mog´ spokojnie
poleciç bulderowni´ zlokalizowanà
na ˚eraniu lub prostà Êciank´ wspi-
naczkowà w Arenie Legionowo.
Jakie trzeba przejÊç szkolenie, zdobyç
umiej´tnoÊci aby wykonywaç prace
alpinistyczne?
Tak w Polsce jak i na ca∏ym Êwiecie wy-
magane sà ró˝nego rodzaju uprawnie-
nia do wykonywania pewnych czynno-
Êci.Tak samo jest z pracami wysokoÊcio-
wymi, wykonywanymi przy u˝yciu
technik dost´pu linowego. Poszczególne
kraje wprowadzi∏y swoje wytyczne od-
noÊnie otrzymania uprawnieƒ technika
dost´pu linowego. W Wielkiej Brytanii
jest to system IRATA, w Hiszpanii
ANETVA, w Stanach SPRAT, w Niem-
czech FISAT, a w Polsce powsta∏a OTDL
(Organizacja Techników Dost´pu Lino-
wego). Kurs trwa 5 dni ∏àcznie z egza-
minem, po którego ukoƒczeniu otrzymu-
jemy uprawnienia technika dost´pu li-
nowego na okres 3 lat.

W takiej pracy nie ma miejsca na b∏´-
dy – jak Pan sobie radzi ze stresem?
Czy stres Pana motywuje?
Stres jest czymÊ normalnym. Pojawia
si´ w momencie, gdy oczekujemy prze-
lewu za wykonane prace:) Bardziej mó-
wi∏bym tutaj o strachu. Tutaj musimy
wykazaç si´ racjonalnà ocenà ryzyka
zawodowego, nale˝y zadbaç o wszelkie
szczegó∏y, sposób monta˝u stanowisk ro-
boczych, ochron´ liny przed przeci´ciem
bàdê przetarciem. Ka˝dy materia∏ ma
swojà wytrzyma∏oÊç i musimy zrobiç
wszystko, aby wykonaç zlecenie przede
wszystkim bezpiecznie. Niestety, upadek
z wysokoÊci z regu∏y koƒczy si´ tragicz-
nie. Dodatkowo powinna z nami pra-
cowaç jeszcze jedna wykwalifikowana
osoba, która w razie wypadku b´dzie
w stanie bezpiecznie opuÊciç poszkodo-
wanego i udzieliç pierwszej pomocy
do czasu przyjazdu karetki. Ale ze stra-
chem mo˝na ˝yç i pewne sprawy prze-
zwyci´˝yç.W pewnym momencie o nie-
których zagro˝eniach przestaje si´ my-
Êleç, bo ten strach potrafi nieraz
sparali˝owaç cz∏owieka.
Pana miejsce na ziemi to…? 
Zdecydowanie dom z najbli˝szymi.
A do pe∏ni szcz´Êcia brakuje tylko
drewnianego domku w Bieszczadach.
Ale mo˝e na staroÊç uda si´ to osià-
gnàç:) Teraz ciesz´ si´ tym co mam.
Pana plany na przysz∏oÊç?
Zawodowo – rozwój firmy i samego sie-
bie, niekoniecznie w Polsce oraz odrobi-
na stabilnoÊci, bo ostatnio ró˝nie z tym
bywa∏o. JeÊli chodzi o pozosta∏e plany,
to niech to b´dzie zmiana samochodu,
bo moja Nyska ma ju˝ swoje lata.
Ewentualnie w∏asny pensjonat w gó-
rach lub na Mazurach, w którym razem
z ˝onà b´dziemy pichciç dla goÊci.

nn Rozmawia∏a Magdalena Pietrzak
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UroczystoÊci wigilijne

Gminna Wigilia
22 grudnia o godz. 17.00
mszà Êwi´tà w koÊciele
pw. Przemienienia
Paƒskiego rozpocz´ło si´
wspólne Êwi´towanie
Bo˝ego Narodzenia,
nast´pnie mieszkaƒcy
naszej Gminy udali si´
do sali, gdzie przywitał
ich Wójt Gminy Wieliszew
Paweł Kownacki
wraz z Przewodniczàcym
Rady Gminy
Marcinem Fabisiakiem. 

Magdalena Pietrzak

Pi´knie ustrojona sala, choinki,
b∏yszczàce gwiazdy i ma∏a sta-
jenka, to wszystko czeka∏o

na mieszkaƒców Wieliszewa, którzy
licznie zgromadzili si´ w hali sporto-
wej. Wieczór Wigilijny to ju˝ trady-
cja w naszej Gminie, tym bardzo cie-

szy, ˝e z roku na rok coraz wi´cej osób
spotyka si´ i wspólnie Êpiewa kol´-
dy, ∏amie op∏atkiem, ˝yczàc sobie
wszelkiej pomyÊlnoÊci. Wójt Gminy
Wieliszew Pawe∏ Kownacki wraz
z Przewodniczàcym Rady Gminy
Wieliszew Marcinem Fabisiakiem,
przywitali zgromadzonych i po wspól-
nej modlitwie poprowadzonej przez
ks. Grzegorza Kucharskiego oraz
ks. Krzysztofa Krup´, wszyscy mogli
pos∏uchaç kol´d w wykonaniu Klubu
Seniora z ¸ajsk. W trakcie wyst´pu
przedstawiciele Zespo∏u Taƒca Ludo-
wego „PROMYKI” rozdali op∏atek
i po gromkich brawach dla seniorów
mieszkaƒcy zacz´li sk∏adaç sobie
serdeczne ̋ yczenia. Kolejnà tradycjà
tego wieczoru jest wspólna uczta wi-
gilijna oraz prezent w postaci kalen-
darza gminnego na rok 2014. I tak te˝
by∏o i tym razem, natomiast nowoÊcià
przygotowanà dla najm∏odszych by∏
choinkowy kàcik, bo co to by by∏a
za Wigilia, jeÊli nie mo˝na by by∏o
ubraç drzewka! Najm∏odsi wielisze-
wianie z zapa∏em przystàpili do pra-
cy i w krótkim czasie pi´knie przy-
ozdobili choineczki. nn

TTrraaddyyccyyjjnnee  kkoonncceerrttyy  kkooll´́dd,,  nnaa kkttóórree  rrookkrroocczznniiee  zzaapprraasszzaammyy
mmiieesszzkkaaƒƒccóóww  ii ggooÊÊccii  ww ookkrreessiiee  ppooÊÊwwiiààtteecczznnyymm,,  ppoo rraazz
ppiieerrwwsszzyy  zzaawwiittaa∏∏yy  ddoo nnoowweejj  ppaarraaffiiii  –– ww mmuurraacchh
sskkrrzzeesszzeewwsskkiieejj  ÊÊwwiiààttyynnii  kkoonncceerrttoowwaalliiÊÊmmyy
ww nniieeddzziieell´́,, 1122 ssttyycczznniiaa..  TTyyddzziieeƒƒ  wwcczzeeÊÊnniieejj,, 55  ssttyycczznniiaa,,
ggmmiinnnnee  zzeessppoo∏∏yy  wwookkaallnnee  wwyyssttààppii∏∏yy  ww kkooÊÊcciieellee  ww WWiieelliisszzeewwiiee..
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Kol´dowaliÊmy
w Wieliszewie i Skrzeszewie
Tym razem w przeddzieƒ Âwi´ta Trzech Króli, w koÊcie-
le parafialnym w Wieliszewie wiàzank´ kol´d i pasto-
ra∏ek zaprezentowa∏y we wspólnym wyst´pie chóry
„Belcanto” i „Marzenie” pod dyrekcjà Stanis∏awa
Kmieciaka oraz Zespó∏ Taƒca Ludowego „Promyki”
pod dyrekcjà Dariusza Golca. Obok tych uznanych grup
zadebiutowa∏y w repertuarze piosenkowym m∏ode wo-
kalistki, podopieczne Miko∏aja Zwoliƒskiego z sekcji
wokalnej GCK w ¸ajskach: Martyna Choma, Adrian-
na Szymaƒska,Anna Kargulewicz i Karolina Musialik.

Tydzieƒ póêniej, po raz pierwszy przed parafianami
ze Skrzeszewa kol´dowa∏y grupy „Kantado Koro”
pod dyrekcjà Katarzyny Ignaciuk i Zespó∏ Taƒca Ludo-
wego „Promyki” pod dyrekcjà Dariusza Golca. Publicz-
noÊç nie pozwoli∏a po˝egnaç si´ zespo∏om bez bisu.

Oba koncerty zakoƒczy∏ tradycyjny ju˝ Êwiàteczny
akcent – wójt gminy Pawe∏ Kownacki wraz z instruk-
torami gminnych grup muzycznych zaprosi∏ wyst´pu-
jàce zespo∏y oraz zebranà w koÊcio∏ach publicznoÊç
do wspólnego Êpiewania, w trakcie którego wy-
brzmia∏y kol´dy „Przybie˝eli do Betlejem” i „Najwi´k-
szy Gazda”. nn OKW

Choç tradycja wspólnej wigilii mieszkaƒców Góry,
Janówka, Krubina oraz wszystkich przyjació∏ jest doÊç
m∏oda, bo pierwsze takie spotkanie mia∏o miejsce w roku
2012, to tegoroczne pokaza∏o, ˝e ta inicjatywa cieszy si´
ogromnà popularnoÊcià wÊród mieszkaƒców i z ca∏à
pewnoÊcià b´dzie kontynuowana w kolejnych latach.  

Dzieƒ jeden w roku…
W piàtkowy wieczór, 20 grudnia, na sal´ gimnastycznà
przy Szkole Podstawowej im. Józefa Wybickiego w Janów-
ku przyby∏o ponad 100 osób, aby w gronie rodziny i znajo-
mych doÊwiadczyç atmosfery zbli˝ajàcych si´ Êwiàt Bo˝ego
Narodzenia. Kilka minut po godzinie 19 spotkanie otworzy∏
Przewodniczàcy Rady Gminy Wieliszew Marcin Fabisiak, rad-
ny Góry, Janówka i Krubina, który podobnie jak w roku ubie-
g∏ym wcieli∏ si´ w postaç konferansjera podczas tego wyjàt-
kowego wieczoru. Po uroczystym powitaniu wszystkich przy-
by∏ych, nadszed∏ czas na wyst´p uczniów z klas zerowej
i pierwszej. Przedstawienie jase∏ek w ich wykonaniu wpro-
wadzi∏o wszystkich widzów w niezwyk∏à atmosfer´ Êwiàt Bo-
˝ego Narodzenia, a d∏ugie owacje po wyst´pie by∏y najlep-
szym dowodem uznania dla ma∏ych artystów. Nast´pnie swo-
je umiej´tnoÊci wokalne zaprezentowali uczniowie klasy
szóstej, a na szczególne wyró˝nienie zas∏uguje solowy wy-
st´p Jakuba Zabijaka, po którym zaÊpiewa∏y utalentowane
uczestniczki zaj´ç sekcji wokalnej OÊrodka Kultury w Wie-
liszewie. Po cz´Êci artystycznej nadszed∏ czas na ˝yczenia.
Zdrowych i spokojnych Êwiàt Bo˝ego Narodzenia oraz samych
dobrych chwil w nowym 2014 roku ̋ yczyli wszystkim zebra-
nym: Wójt Gminy Wieliszew Pawe∏ Kownacki, radny Góry,
Janówka i Krubina – Grzegorz Bieƒkowski, Dyrektor Szko-

∏y Podstawowej im. Józefa Wybickie-
go w Janówku – Ma∏gorzata Górzyƒ-
ska, oraz prowadzàcy – Marcin Fabi-
siak. Nast´pnie ju˝ wszyscy zgroma-
dzeni mogli z∏o˝yç ˝yczenia swoim
najbli˝szym, znajomym i tym, których
poznali podczas tego wyjàtkowego
wieczoru, prze∏amujàc si´ przy tym
op∏atkiem, b´dàcym symbolem pojed-
nania i przebaczenia, znakiem przyjaê-
ni i mi∏oÊci. ˚yczeniom i serdeczno-
Êciom nie by∏o koƒca, a w ich trakcie
wszyscy przybyli zostali zaproszeni
do degustacji znakomitych potraw wi-

gilijnych, które podobnie jak w roku
ubieg∏ym ufundowa∏a i przygotowa∏a
firma Darex.

Mimo tego, ˝e w domach czeka∏o
jeszcze mnóstwo przygotowaƒ
do Êwiàt, nikt nie zamierza∏ zbyt szyb-
ko opuszczaç sali w Janówku, bo ta-
kie wieczory to przecie˝ dla bardzo
wielu z nas jedyna okazja do spotka-
nia i porozmawiania z ludêmi, z któ-
rymi, pomimo ˝e mieszkajà gdzieÊ
obok, mijamy si´ w poÊpiechu na co
dzieƒ. Do zobaczenia za rok.

nn Martyna

Wieczór Wigilijny w Olszewnicy Nowej

Wigilia
w Olszewnicy
Starej

Po przywitaniu wszystkich przez so∏-
tysa, ksiàdz proboszcz z Parafii
w Skrzeszewie Krzysztof Krupa od-
mówi∏ modlitw´ i wspólnie wszyscy
zaÊpiewali kol´d´. ˚yczenia Êwiàtecz-
ne wszystkim z∏o˝y∏ Wójt Gminy Wie-
liszew Pan Pawe∏ Kownacki i Radny
Grzegorz Zbroch. Uczestnicy spotka-
nia wigilijnego z∏o˝yli sobie ̋ yczenia
i prze∏amali si´ op∏atkiem. Pan Mie-

czys∏aw Twardo zadba∏ o to, aby stó∏
by∏ suto zastawiony, ale i licznie przy-
byli uczestnicy spotkania równie˝
przynieÊli ze sobà potrawy wigilijne.
Nie zabrak∏o równie˝ wspólnego
Êpiewania kol´d. Spotkanie wigilij-
ne w Olszewnicy Nowej, na które
przybyli zarówno doroÊli mieszkaƒ-
cy jak i dzieci, zakoƒczy∏o si´ oko∏o
godziny 21.00. nn Beata Stolarska

WW ddnniiuu 2200  ggrruuddnniiaa 22001133  rrookkuu  oo ggooddzziinniiee 1188..0000  uu ssoo∏∏ttyyssaa  OOllsszzeewwnniiccyy  NNoowweejj
MMiieecczzyyss∏∏aawwaa  TTwwaarrddoo  ssppoottkkaallii  ssii´́  mmiieesszzkkaaƒƒccyy  wwssii  wwrraazz  zz zzaapprroosszzoonnyymmii
ggooÊÊççmmii,,  aabbyy  ppoo rraazz  ddrruuggii  wwssppóóllnniiee  sspp´́ddzziiçç  WWiieecczzóórr  WWiiggiilliijjnnyy..  

15 grudnia, o godzinie 15.00, zebrali si´ wszyscy mieszkaƒcy i prze∏amali op∏atkiem, ˝yczàc sobie wszystkiego
najlepszego oraz pomyÊlnoÊci w Nowym Roku!

To by∏o rodzinne spotkanie, które
zgromadzi∏o wi´kszoÊç mieszkaƒ-
ców. Tego dnia wÊród zaproszonych
goÊci byli równie˝: Wójt Gminy Wie-
liszew Pawe∏ Kownacki, Przewodni-
czàcy Rady Gminy Wieliszew Mar-
cin Fabisiak, Radna Powiatu Legio-
nowskiego Gra˝yna Trzaskoma,
dyrektor Szko∏y Podstawowej w Ol-
szewnicy Starej im. Bronis∏awa So-
ko∏a Ma∏gorzata Wyszyƒska, Radny
Gminy Wieliszew Janusz CieÊliƒski
oraz Igor Karajnow – Radny Powia-
tu Legionowskiego.

W tym wyjàtkowym dniu miesz-
kaƒcy prze∏amali si´ op∏atkiem,
wspólnie zaÊpiewali kol´dy oraz
wspólnie usiedli do posi∏ku. nn MP
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WOÂP/Nasz Talent

WIELKIE PODZI¢KOWANIA DLA

Wójta Gminy Wieliszew Pawła Kownackiego wraz z Działem Promocji Gminy • Radnego Grzegorza Zbrocha •
Sta˝aków z OSP Skrzeszew – komendanta Wiesława WiÊniewolskiego • Sylwetra Nocenia i Piotra Mostowca
– za to, ˝e Orkiestra grała, ale tak˝e za czas, wsparcie duchowe:) i opiek´ multimedialnà • Rady Rodziców
Szkoły Podstawowej i Oddziałów Przedszkolnych – zwłaszcza Dorocie Sarna, Dorocie Dudziƒskiej, Anecie
Braun, Beacie Grodek-Luba, Paulinie Stachnik, Adriannie Szpakowskiej oraz Paƒstwu Góreckim, do których
na wymyÊlne karnawałowe fryzury kolejki nie miały koƒca:) • Nauczycielom i Pracownikom Szkoły • oraz
firmom i instytucjom: MC2 – Agata Kisza • Tuptajàce Biedronki – Agata Kwiatkowska • SpeedCube –
Sylwester Jaroszewski • Polskie Stowarzyszenie Speedcubingu – prezes Adam Polkowski • Bar LeÊny – Jolanta
Borówka • Kulturalne Bistro – Janusz Rogoziƒski • Hotel Warszawianka • Gabinet Kosmetyczny Orchidea –
Kamila Markowska • Gaz-System Michałów-Reginów • TenSushi – Legionowo • Piekarnia Kołacz – Nowy
Dwór Mazowiecki • Firma Mati – Chotomów • P.P.H. Darex – Janówek • Podzi´kowania Êlemy tak˝e
wszystkim tym, którzy wsparli naszà loteri´ oraz licytacj´.

D Z I ¢ K U J E M Y !

W Skrzeszewie
12 stycznia po raz
drugi zagra∏a Wielka
Orkiestra Âwiàtecznej
Pomocy. Gra∏a
naprawd´ g∏oÊno
i mocno, ale przede
wszystkim skutecznie!
W tym roku uda∏o nam
si´ zebraç kwot´
14 027,04 z∏ – to suma
o ponad 3 tys. wi´ksza
od zesz∏orocznej.

Ma∏gorzata Leszczyƒska

metrów by∏o 250, ale nie oby∏o si´ bez
premii i w puszce znalaz∏o si´ 300 z∏.

Nast´pnie dla Orkiestry w Zimowym
Koncercie wystàpi∏y dzieci ze Szko∏y
i Oddzia∏ów Przedszkolnych w Skrzesze-
wie. Niezwykle energetyczny koncert
odegra∏y tak˝e dwie orkiestry z Zespo-
∏u Szkó∏ w ¸ajskach. Przy dêwi´kach in-
strumentów d´tych, a tak˝e b´bnów
próbowaliÊmy odÊpiewaç hymn WOÂP.

Nast´pnie na scen´ wkroczy∏ Sienna
Gospel Choir, który podzieli∏ si´ z na-
mi swojà ogromnà radoÊcià, si∏à do wal-
ki z przeciwnoÊciami losu i zarazi∏ nie-
ograniczonym wprost optymizmem!

W ten szczególny dzieƒ nie mog∏o za-
braknàç wyjàtkowych wra˝eƒ, których
wszystkim dostarczy∏ iluzjonista Maciej
Koz∏owski, pó∏finalista programu Nasz Ta-
lent. Iluzja z wielkà dawkà humoru
i niezwyk∏y kontakt z publicznoÊcià towa-
rzyszy∏y nam podczas ca∏ego magicznego
pokazu. Pan Maciej nawet po zejÊciu ze
sceny zamienia∏ ∏y˝ki w widelce, by za-
ch´ciç dzieciaki do zjedzenia obiadu.

Potem na scen´ wkroczy∏ nowodwor-
ski zespó∏ Zdready. Zagrali rockowe co-
very, a tak˝e swoje utwory. Ich wyjàtko-
we brzmienie wprowadzi∏o wszystkich
w prawdziwie Orkiestrowà atmosfer´.

MieliÊmy tak˝e okazj´ obejrzeç po-
kaz taƒca towarzyskiego w wykonaniu

znanej z zesz∏ego roku tancerki p. Julii
Turek.

Skrzeszewska scena goÊci∏a tak˝e
u siebie gminny konkurs Nasz Talent,
w którym prezentowali si´ uzdolnieni
mieszkaƒcy.

Fina∏owy wyst´p na skrzeszewskiej
scenie przypad∏ naszej lokalnej grupie
rockowej Pawilon 4. Zagrali Êwietnà mu-
zyk´, zakoƒczyli ca∏à imprez´ w mi-
strzowskim stylu.

Fina∏ Wielkiej Orkiestry Âwiàtecz-
nej Pomocy w Skrzeszewie dorzuci∏ po-
nad 14 000 z∏ na zakup specjalistycz-
nego sprz´tu dla dzieci´cej medycyny
ratunkowej i godnej opieki medycznej
seniorów. Najwi´kszy wk∏ad mieli na-
si dzielni wolontariusze, którzy mimo
niesprzyjajàcej aury dzielnie zbierali
pieniàdze na gminnych i legionow-
skich ulicach.To dzi´ki nim do puszek
trafi∏o blisko 8 500 z∏. Ale ogromny
wk∏ad wnieÊli tak˝e rodzice, którzy za-
opatrzyli kawiarenk´ w przepyszne cia-
sta i napoje, a tak˝e poÊwi´cili swój
czas na pomoc w organizacji imprezy.
Nie uda∏oby si´ nam tak˝e bez pomo-
cy sponsorów i darczyƒców, a tak˝e
tych, którzy poÊwi´cili czas, sprz´t
i umiej´tnoÊci, aby uÊwietniç ca∏à im-
prez´.

nn

Dzieƒ rozpoczà∏ si´ biegiem/
przejazdem Wieliszewskiej
Trasy Crossowej. Mimo nie-

sprzyjajàcej aury nasza WTC cieszy-
∏a si´ zainteresowaniem i w ak-
cji XXII Fina∏u wzi´∏o udzia∏ 22
uczestników:) Za ka˝dy kilometr
Wójt Gminy p. Pawe∏ Kownacki a tak-
˝e radny p. Grzegorz Zbroch wrzuci-
li do puszki 1 z∏. Przejechanych kilo-

WW nniieeddzziieellnnyy  ppoorraanneekk,, 1122  ssttyycczznniiaa,,  ww SSzzkkoollee  ww SSkkrrzzeesszzeewwiiee  ssppoottkkaallii
ssii´́  bbiieeggaacczzee  ii kkoollaarrzzee,,  kkttóórrzzyy  wwssppóóllnniiee  wwyybbiieeggaallii  ppookkaaêênnàà  ssuumm´́
zz∏∏oottóówweekk,,  kkttóórree  zzaassiillii∏∏yy  ppuusszzkkii  WWOOÂÂPP..

Cenne kilometry dla WOÂP
W ramach 22. Fina∏u Wielkiej Orkie-
stry Âwiàtecznej Pomocy grupa spor-
towców spotka∏a si´ w Skrzeszewie,
aby wspólnie pokonaç tras´ po-
nad 10 km i tym samy wesprzeç ak-
cj´. Kilometr ka˝dego uczestnika
wzbogaca∏ skarbonk´ WOÂP, a ch´t-
nych, którzy w ten sposób chcieli si´
przyczyniç do tego szczytnego celu,
nie brakowa∏o – mimo niezbyt sprzy-
jajàcych warunków pogodowych.Tra-
s´ w sumie pokona∏o 25 biegaczy i ko-

larzy! Sponsorami pokonanych kilo-
metrów by∏ Wójt Gminy Wieliszew Pa-
we∏ Kownacki oraz Radny Gminy
Grzegorz Zbroch. Podczas wieczor-
nych uroczystoÊci w Szkole Wójt wr´-
czy∏ dyrektor Ma∏gorzacie Âcibior
„Kilometrowy Czek” o wartoÊci 250 z∏,
jednak do puszki trafi∏o w su-
mie 300 z∏.
Wszystkim sportowcom serdecznie
dzi´kujemy za przybycie i wsparcie
tak szczytnego celu!

5. edycja konkursu Nasz Talent odby∏a si´ podczas
22. Fina∏u Wielkiej Orkiestry Âwiàtecznej Pomocy
w sztabie WOÂP. Sala wype∏niona by∏a po brzegi,
a artystów dopingowa∏y rodziny i przyjaciele. W tym
roku Grand Prix zdoby∏a Martyna Barszczewska.

Jurorzy przyznali nagrody kierujàc
si´ fachowà wiedzà, doÊwiadcze-
niem, uwzgl´dniajàc kryteria umiesz-
czone w regulaminie. Grand Prix zdo-
by∏a Martyna Barszczewska, która za-
gra∏a na pianinie utwór z filmu
„Amelia” Yanna Tiersena. Pierwszà
nagrod´ wywalczy∏y dziewczynki
z Alexia Dance Studio swoim ˝ywio-
∏owym wyst´pem tanecznym. Nato-
miast drugà nagrod´ zdoby∏ zespó∏
Kantado Koro, który wykona∏ kol´d´
„Cisza” z repertuaru Katarzyny Gro-
niec, przy akompaniamencie Kata-
rzyny Ignaciuk. Jury po burzliwych

naradach postanowi∏o przyznaç rów-
nie˝ wyró˝nienie Aleksandrze Ró˝aƒ-
skiej, która wykona∏a taniec jazzowy.
Jury uzasadni∏o swojà decyzj´ tym,
˝e Ola (uczestniczka wczeÊniejszych
edycji Konkursu) wykona∏a ogromnà
prac´ i post´p. Poza tym wszyscy ar-
tyÊci otrzymali pamiàtkowe dyplomy
oraz drobne upominki w postaci ga-
d˝etów gminnych.

Wszystkim uczestnikom dzi´kuje-
my za przybycie oraz Êwietnà zaba-
w´, jednoczeÊnie mamy nadziej´, ˝e
spotkamy si´ równie˝ za rok!

nn Weronika Dzi´gielewska

Weekend pe∏en talentów

I znów
uda∏o si´ ! 
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Bezpieczeƒstwo/Edukacja

ww Uszkodzi∏ lamp´, teraz za to odpowie
Policjanci z Wieliszewa zatrzymali m´˝czyzn´,
który podejrzany jest o uszkodzenie lampy ogro-
dowej na jednej z posesji w ¸ajskach. Interwe-
niujàcy funkcjonariusze po poszukiwaniach
i zatrzymaniu przewieêli Grzegorza R. do poli-
cyjnego aresztu, gdzie us∏ysza∏ zarzut uszkodze-
nia mienia. Grozi mu za to do 5 lat wiezienia.
Oko∏o 20: 00 do dy˝urnego wieliszewskiej Po-
licji zadzwoni∏ m´˝czyzna ze zg∏oszeniem, ˝e nie-
znany sprawca zniszczy∏ jego latarni´ ogrodowà
na posesji, obrzucajàc jà kamieniami i uciek∏
z miejsca zdarzenia. Pokrzywdzony wyceni∏ stra-
ty na tysiàc z∏otych.
Policyjna za∏oga natychmiast uda∏a si´
pod wskazany adres. Kiedy interweniujàcy
funkcjonariusze ustalili rysopis sprawcy udali
si´ na jego poszukiwania. W pobliskim lesie za-
uwa˝yli m´˝czyzn´ odpowiadajàcego posiadane-
mu rysopisowi. W chwili zatrzymania 30-letni
Grzegorz R. by∏ nietrzeêwy i posiada∏ 1,5 pro-
mila alkoholu w organizmie.
M´˝czyzna trafi∏ do policyjnego aresztu. Po wy-
trzeêwieniu us∏ysza∏ zarzut zniszczenia mienia.
Grozi mu za to do 5 lat wi´zienia.

nn KGP

Interwencja OSP Kałuszyn
21 stycznia, w godzinach popołudniowych
Ochotnicza Stra˝ Po˝arna z Kałuszyna
usun´ła pot´˝ny konar sosny, który złamał
si´ pod naporem Êniegu. 

Katarzyna GreÊkiewicz

Sosna znajdowa∏a si´ w pobli-
˝u placu zabaw Przedszkola
Nr 2 – na osiedlu przy Wo-

dociàgu Pó∏nocnym w Wielisze-
wie. Po przyjeêdzie na miejsce
stra˝acy zabezpieczyli miejsce
zdarzenia i przystàpili do dzia∏aƒ.
Po 30 minutach usun´li zagro˝e-
nie.

OSP Ka∏uszyn zadysponowane
zosta∏o na wniosek Referatu
Spraw Obronnych i Zarzàdzania
Kryzysowego Urz´du Gminy Wie-
liszew przez PSP Legionowo.

22 782 19 12, 797 004 900, bez-
pieczenstwo@wieliszew.pl 

nn

Zgodnie z obowiàzujàcym regulami-
nem utrzymania czystoÊci i porzàdku
na terenie Gminy Wieliszew (przyj´-
tym Uchwa∏à Nr XXIX/303/2013 Rady
Gminy Wieliszew z dnia 26 marca 2013 r.)
w∏aÊciciele i opiekunowie zwierzàt
domowych sà zobowiàzani do sprawo-
wania nad nimi w∏aÊciwej opieki tak,
aby nie stwarza∏y zagro˝enia dla zdro-
wia i ˝ycia ludzi i zwierzàt oraz nie sta-
nowi∏y ucià˝liwoÊci dla osób trzecich.
Psy poza miejscem sta∏ego pobytu mu-
szà byç prowadzane w kagaƒcu lub
na smyczy.
W przeciwnym razie psy zostanà od∏o-
wione i przekazane do schroniska dla
zwierzàt na koszt w∏aÊcicieli zwierzàt.

Program KIK – 34
Edukacja i wdra˝anie zasad prawid∏owego ˝ywienia i aktywnoÊci fizycznej
w przedszkolach, szko∏ach podstawowych, gimnazjalnych
i ponadgimnazjalnych oraz ocena wp∏ywu tej edukacji na sposób ˝ywienia,
stan od˝ywiania, aktywnoÊç fizycznà i poziom wiedzy dzieci i m∏odzie˝y.

Szko∏a Podstawowa im.T. KoÊciuszki
ma zaszczyt uczestniczyç w progra-
mie pt. „Zapobieganie nadwadze
i oty∏oÊci oraz chorobom przewle-
k∏ym poprzez edukacj´ spo∏eczeƒ-
stwa w zakresie ˝ywienia i aktywno-
Êci fizycznej”, organizowanym
pod auspicjami Instytutu ˚ywienia
i ˚ywnoÊci oraz Ministra Edukacji
Narodowej.W ramach KIK-u 34 (tak
w skrócie jest on nazywany) zaplano-
waliÊmy kilka punktów, których reali-
zacja ju˝ si´ rozpocz´∏a. B´dziemy
tworzyç prozdrowotne menu, plaka-
ty i ulotki promujàce zdrowe produk-
ty ˝ywieniowe i aktywny styl ˝ycia.
Ju˝ niebawem parapety sal w wieli-
szewskiej SP im.T. KoÊciuszki pokry-
jà si´ pachnàcymi zio∏ami i warzywa-
mi: bazylià, oregano, rze˝uchà,
szczypiorkiem, zielonà sa∏atà. Z nie-
cierpliwoÊcià czekamy te˝ na wizyt´
znanych sportowców, którzy pomogà
nam zrozumieç, dlaczego tak istotna
w ˝yciu ka˝dego cz∏owieka jest ak-
tywnoÊç fizyczna (mamy nadziej´
na odwiedziny paƒ Joanny Paproc-
kiej oraz Doroty Idzi).

Równie˝ w codziennym nat∏oku za-
j´ç staramy si´ zach´caç dzieci i m∏o-
dzie˝ do spo˝ywania zdrowych (tzn.
jak najmniej przetworzonych
i sztucznie ulepszonych) produktów
z du˝à dozà warzyw i owoców np.: 1)
zaj´cia Êwietlicowe podczas których
panie wraz z milusiƒskimi tworzy∏y
„owocowo-warzywne cudaki”, na-
st´pnie ze smakiem spa∏aszowane; 2)
klasa „0” b zobligowa∏a si´ do wyeli-

minowania z codziennej diety s∏ody-
czy i Fast Foodów, a zastàpienie ich
Êwie˝ymi warzywami, owocami, orze-
chami oraz suszonymi owocami.

W ramach prowadzonego progra-
mu KIK 34, 11 grudnia mury szkolne
odwiedzi∏a pani dietetyczka Daria Ja-
kubik z firmy Natur House (Eksper-
ci w redukcji ˝ywieniowej). Spotka-
∏a si´ z rodzicami uczniów SP im.
T. KoÊciuszki w Wieliszewie, którym
wyÊwietli∏a obszernà prezentacj´ po-
Êwi´conà ogólnie poj´temu „zdrowe-
mu od˝ywianiu wÊród dzieci”. Pani
dietetyczka zach´ca∏a do spo˝ywa-
nia 5–6 posi∏ków dziennie, do robie-
nia przerw mi´dzy posi∏kami nie d∏u˝-
szych ni˝ 3 godziny, do picia znacz-
nych iloÊci wody – do 2 litrów
dziennie, do spo˝ywania du˝ej iloÊci
owoców, a nieograniczonej iloÊci wa-
rzyw, oraz do uprawiania sportów (ró˝-
nych – w zale˝noÊci od upodobaƒ
dziecka). Proponowa∏a, aby stosowaç
w diecie „zamienniki” – zdrowsze
i mniej kaloryczne np.: baton czeko-
ladowy na daktyle suszone, majonez
na jogurt, pieczywo bia∏e na ciemne,
pe∏noziarniste. Pani Daria swojà po-
gadank´ zakoƒczy∏a stwierdzeniem,
˝e to my – rodzice – opiekunowie
– dziadkowie!!! dajemy przyk∏ad ˝y-
wieniowy naszym pociechom, a wi´c
warto zaczàç od siebie po to, by móc
wymagaç od dziecka, w myÊl niepod-
wa˝alnej zasady „…jesteÊ tym co
jesz…”.

nn Koordynator programu 
Ksenia M´zia

Magia Êwiàt

„„KKaa˝̋ddeeggoo  rrookkuu  ww  ttyymm  ddnniiuu  wwssppaanniiaa∏∏yymm,,  //  kkiieeddyy  ÊÊnniieeggiieemm  ppookkrryyttee  ssàà  ÊÊwwiieerrkkii,,  //
cczzeekkaammyy  nnaa  ppiieerrwwsszzàà  ggwwiiaazzddkk´́,,  //  ccoo  zzaabb∏∏yyÊÊnniiee  jjaakk  iisskkiieerrkkii......””

Ka˝dy z nas czeka na Bo˝e Narodze-
nie. Jedni uwielbiajà przedÊwiàtecz-
nà goràczk´ zakupów, inni zatracajà
si´ w sprzàtaniu, przygotowywaniu
wieczerzy wigilijnej.Ale nie o to cho-
dzi w tym wyjàtkowym czasie. Sà
przecie˝ miejsca, gdzie nie ma Êwià-
tecznego przepychu, sà tak˝e lu-
dzie, których nie staç na wyszukane
prezenty, sà równie˝ tacy, którzy nie
majà czego sprzàtaç, a jednak... ob-
chodzà Âwi´ta.

Jase∏ka w Szkole Podstawowej
im. K. Makuszyƒskiego w Skrzesze-
wie mia∏y pokazaç licznie przyby∏ym
goÊciom, co stanowi prawdziwà ma-
gi´ Êwiàt. Jase∏kowy pociàg przewióz∏
nas drogà Bo˝ego Narodzenia przez
dzikà Afryk´, s∏onecznà Oceani´,
nasz polski Kraków wprost do Betle-
jem. ZatrzymaliÊmy si´ na stacji Wia-
ry, Nadziei i Mi∏oÊci, aby z anielski-
mi konduktorami wniknàç w istot´
tego szczególnego wydarzenia. I po-
znaliÊmy Prawd´: Niezale˝nie
od miejsca, sytuacji, wieku – w wigi-
lijnà noc, o zmroku w ka˝dym Cz∏o-
wieku rodzi si´ Bóg! 

My otworzyliÊmy na Niego nasze
serca, cieszymy si´ Jego narodzeniem
i wierzymy, ˝e ten „pospolity cud”
uczyni z nas jeszcze lepszych i mà-
drzejszych ludzi.

JesteÊmy tak˝e pe∏ni nadziei, ˝e

wszyscy znamienici goÊcie, od któ-
rych ogromna sala gimnastyczna
p´ka∏a w szwach, a którzy zaszczyci-
li nas swà obecnoÊcià, tak˝e pozna-
li sens Bo˝ego Narodzenia i nie ˝a-
∏ujà tych chwil sp´dzonych w Êwià-
tecznej atmosferze, jakà uda∏o si´
stworzyç szkolnym aktorom, Êpiewa-
jàcym przedszkolakom i wszystkim
zaanga˝owanym w t´ szkolnà, ale
przecie˝ ju˝ lokalnà tradycj´ Êwià-
tecznà. Dzi´kujemy aktorom za ci´˝-
kà, ale owocnà prac´, chórowi wraz
p. Basià Wàsiewicz za muzycznà
energi´, p. Piotrowi Mostowcowi
za to, ˝e wszystko zagra∏o jak nale-
˝y, p. Ewie MiÊ-Krzemiƒskiej
za przedszkolne taƒce, p. Agnieszce
Wi´ckiej i Ma∏gorzacie Leszczyƒ-
skiej za wytrwa∏oÊç i dà˝enie do ce-
lu. Wszystkim przyby∏ym wyra˝amy
ogromnà wdzi´cznoÊç za obecnoÊç,
za to, ˝e w ten szczególny wieczór za-
pomnieli o tym, co ludzkie, co z∏e, co
boli. Otwórzyli oczy na Boga, na cud
Jego Narodzin.

nn Spo∏ecznoÊç SP 
im. K. Makuszyƒskiego w Skrzeszewie
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Komornica wkr´ca do dzia∏ania…
W przeddzieƒ Miko∏ajek m∏odzie˝ z Li-
ceum w Komornicy zakoƒczy∏a realiza-
cj´ projektu „Wkr´tak! Wkr´ç siebie
i innych w dzia∏anie”. Samorzàd
Uczniowski wraz z opiekunem Marcinem
Gàgolewskim realizowa∏ projekt w ra-
mach dotacji z Centrum Edukacji Oby-
watelskiej, Fundacji BRE Banku i fun-
dacji Wkr´tak.

G∏ównym celem projektu by∏o pobu-
dzenie do aktywnoÊci uczniów Liceum
w Komornicy na rzecz swojej szko∏y, ale
tak˝e na rzecz spo∏ecznoÊci lokalnej i in-
stytucji funkcjonujàcych w najbli˝szej
okolicy.W ramach projektu uczniowie Li-
ceum w Komornicy zrobili zbiórk´ zaba-
wek, s∏odyczy i Êrodków czystoÊci dla Do-
mu Dziecka w Chotomowie.

Samo podarowanie rzeczy dla dzieci
z Domu Dziecka by∏o rzeczà wtórnà. Naj-
wa˝niejsze dla cz∏onków Samorzàdu
Uczniowskiego by∏y dzia∏ania majàce
na celu przygotowanie zbiórki rzeczy dla
dzieci w Domu Dziecka, w tym akcje pro-
pagujàce zbiórk´, happeningi itp. Przy-

gotowania do wyjazdu do Domu Dziec-
ka trwa∏y od po∏owy paêdziernika. Samo-
rzàd Uczniowski w akcj´ zaanga˝owa∏ sa-
morzàdy wszystkich klas ze szko∏y, aby
wciàgali w dzia∏ania kolejnych uczniów.
Oprócz przeprowadzenia zbiórki m∏o-
dzie˝ z naszej szko∏y przygotowa∏a kilku-
godzinne zaj´cia dla dzieci z Domu
Dziecka.

„Dzieci bardzo ch´tnie uczestniczy∏y
w przygotowanych przez nas zabawach.
Chcia∏abym, ˝eby tego typu akcje mia-
∏y miejsce cz´Êciej w naszej szkole,
i na pewno b´d´ do tego dà˝yç. By∏o to
niesamowite prze˝ycie, które pomog∏o
mi zrozumieç, co w ˝yciu jest tak napraw-
d´ wa˝ne” – powiedzia∏a Klaudia Kem-
pisty, przewodniczàca Samorzàdu
Uczniowskiego.

Oprócz licznych konkursów, gier, za-
baw, m∏odzie˝ z naszej szko∏y przygoto-
wa∏a pokaz sztuk walki. M∏odzie˝ z na-
szej szko∏y wspólnie z dzieçmi z Domu
Dziecka wykona∏a równie˝ ozdoby cho-
inkowe. nn LO Komornica

W rodzinnej i radosnej atmosferze
przy jednym stole zasiedli: Wójt Gmi-
ny Wieliszew Pawe∏ Kownacki, Radny
Gminy Wieliszew Janusz CieÊliƒski, So∏-
tys i Radny Powiatowy S∏awomir Kwiat-
kowski, Prezes Stowarzyszenia Ludzi
Aktywnych Olszewnicy Starej Danuta
Wrzesiƒska, Dowódca 32 Dywizjonu Ra-
kietowego pp∏k Dariusz Cichal, Dyrek-
tor Przedszkola nr 1 w Wieliszewie Be-
ata Skoczylas, Dyrektor Przedszkola
w Janówku Renata Grzybowska, Prze-

wodniczàca Rady Rodziców Beata Trza-
skoma, Dyrektor i Rada Pedagogiczna
szko∏y i przedszkola, Rodzice, Ucznio-
wie, Przedszkolaki. Po serdecznym po-
witaniu Pani Dyrektor Ma∏gorzaty Wy-
szyƒskiej, wszyscy razem malowali i wy-
klejali bo˝onarodzeniowe bombki,
które póêniej ozdobi∏y szkolnà choink´.
W przedÊwiàtecznej atmosferze,
przy kol´dach wspólnie powsta∏o kilka-
dziesiàt przepi´knych ozdób.

nn Eliza Tomaszewska

Malowanie bombek
W grudniu SP w Olszewnicy Starej zorganizowa∏a wspania∏e spotkanie. 

Moja Warszawa
stolicà Polski

20 listopada 2013 r. dzieci pod
opiekà p. Katarzyny Tytkowskiej,
p. Ewy Misztal oraz p. Bogus∏awy
Zacharzewskiej-Szubzdy wybra∏y
si´ na wycieczk´ programowà
„Moja Warszawa stolicà Polski”. 

Wszyscy punktualnie pojawili si´
na miejscu zbiórki. Po sprawdzeniu
obecnoÊci mali turyÊci weszli do auto-
karu i „ruszyli na podbój” Warszawy.
W autokarze zarówno dzieci jak i panie
nauczycielki zosta∏y serdecznie powita-
ne przez panià przewodnik. Ju˝ podczas
podró˝y przewodniczka opowiada∏a
uczniom klas trzecich o przedwojennej
Warszawie. Po przyjeêdzie do Warszawy
dzieci z zaciekawieniem s∏ucha∏y pani
przewodnik, która przekazywa∏a im
wiele historycznych faktów zwiàzanych
z naszà stolicà.TrzecioklasiÊci mieli rów-
nie˝ okazj´ zobaczyç: Przedwojenny Ra-
tusz Warszawy, Pomnik Stefana Starzyƒ-
skiego, Ratusz Prezydenta Miasta War-
szawy, Grób Nieznanego ˚o∏nierza,
Siedzib´ Premiera Rzàdu Polskiego, Pa-
∏ac Prezydencki, dziedziniec Zamku
Królewskiego, Kolumn´ Zygmun-
ta III Wazy, Rynek Starego Miasta,War-
szawskà Syrenk´, Pomnik Fryderyka
Chopina w ¸azienkach. Na koniec wy-
cieczki pani przewodnik zorganizowa-
∏a „Konkurs wiedzy o Warszawie”.
Okaza∏o si´, ˝e wszystkie dzieci udzie-
la∏y wyczerpujàcych odpowiedzi na za-
dawane pytania. W zwiàzku z tym
wszyscy mali turyÊci otrzymali nagrody.

Dzi´kujemy za tak przyjemnie i po-
˝ytecznie sp´dzony czas...

nn Ewa Misztal
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szczególne kolonie koralowców i za-
mieszkujàce je gatunki ryb. Jak pod-
kreÊlano, fotografia podwodna wyma-
ga sporego doÊwiadczenia, które zdo-
bywa si´ podczas kolejnych zejÊç
pod wod´. Wa˝ny jest równie˝ odpo-
wiedni sprz´t, gwarantujàcy, ˝e efekt
podwodnej sesji b´dzie zadowalajà-
cy od strony technicznej. Pasj´ auto-
rów podglàda∏y w ¸ajskach równie˝
ich rodziny, w tym córka pani Anny
– popularna aktorka Aleksandra
Szwed, którà autorka namawia
do wspólnego nurkowania, oraz cór-

ka pana S∏awomira – Agnieszka Baƒ-
bura, z którà autor dzieli podwodne
hobby i która towarzyszy∏a mu
w ostatnim nurkowaniu w okolicach
egipskiej Hurghady. Ciekawym do-
datkiem by∏ prezentowany w czasie
wernisa˝u materia∏ filmowy, powsta-
∏y przy udziale pani Agnieszki w cza-
sie nurkowania w Egipcie.

Dla Anny Szwed, od wielu lat pra-
cujàcej jako dyrektor w M∏odzie˝o-
wym Domu Kultury „Ochota”
w Warszawie, nurkowanie to uko-
chany „zimowy” (bo jedyny upra-

wiany o tej porze roku) sport. Nur-
kuje wy∏àcznie w ciep∏ych mo-
rzach, najcz´Êciej w Egipcie – jest
wielkà mi∏oÊniczkà raf Morza Czer-
wonego. Jak podkreÊla: jest to te˝
doskona∏y sposób na wyciszenie
i odreagowanie emocji intensywne-
go, codziennego ̋ ycia, a tak˝e fascy-
nujàca przygoda i odkrywanie no-
wych Êwiatów. Jej amatorskie eks-
perymenty z fotografià podwodnà to
próba „zapisania” emocji towarzy-
szàcych eksploracji podwodnych
Êwiatów.

W Êrodku zimy
w Gminnym Centrum
Kultury w Łajskach
zagoÊciły tropiki.
W galerii placówki
zawisły bajecznie
kolorowe zdj´cia
autorstwa Anny Szwed
i Sławomira Baƒbury,
którzy na zdj´ciach
uwiecznili swojà pasj´
– podglàdanie
podwodnego Êwiata.
O tym, ˝e jest on
niezwykły, mogà si´
przekonaç wszyscy
odwiedzajàcy
wystaw´, która potrwa
do koƒca lutego.

OKW

Zorganizowany w Êrodowy wie-
czór, 22 stycznia, wernisa˝ zgro-
madzi∏ kameralne grono mi∏oÊni-

ków fotografii i nurkowania, z który-
mi autorzy prac dzielili si´
wra˝eniami z nurkowania w Morzu
Czerwonym. Autorzy przybli˝yli oko-
licznoÊci, w jakich powsta∏y zdj´cia,
dowiedzieliÊmy si´ m.in. na jakiej g∏´-
bokoÊci mo˝na zaobserwowaç po-

Morze moje Czerwone

S∏awomir 
Baƒbura (z lewej) 

i Anna Szwed 
dzielà si´ wra˝eniami 

z nurkowania 
w Morzu Czerwonym
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ta Dla S∏awomira Baƒbury, miesz-

kaƒca i so∏tysa Topoliny, pomys∏odaw-
cy kilku przedsi´wzi´ç prezentujà-
cych talenty mieszkaƒców i osób
zwiàzanych z naszà gminà, to pierw-
sza autorska wystawa. Od wielu lat
prowadzi wypo˝yczalni´ ∏odzi i kaja-
ków oraz organizuje sp∏ywy okolicz-
nymi rzekami. Z wodà obcuje zatem
na co dzieƒ. Naturalnym wi´c by∏o, ˝e
ciekawoÊç podwodnego Êwiata, pr´-
dzej czy póêniej, spowoduje przy-
wdzianie stroju nurka. Ze wzgl´du
na obowiàzki zawodowe swojà nowà
pasj´ mo˝e realizowaç jedynie jesie-
nià lub wczesnà wiosnà: a wi´c witaj
Morze Czerwone. Zdj´cia prezento-
wane na wystawie to plon jego dru-
giego pobytu w Egipcie, podczas któ-
rego spotka∏ Ann´ Szwed.Tam te˝ po-
wsta∏ pomys∏ zorganizowania
wspólnej wystawy, która w marcu tra-
fi z Gminnego Centrum Kultury
w ¸ajskach do M∏odzie˝owego Domu
Kultury „Ochota” w Warszawie.

nn

Na wernisa˝u pojawi∏a si´ popularna
aktorka Aleksandra Szwed

Dowiedzieli si´ wszyscy, którzy
w weekend 7-8 grudnia odwiedzili Dom
Ogrodnika w Micha∏owie-Reginowie,
bioràc udzia∏ w wystawie i warsztatach
organizowanych przez Mazowieckie
Centrum Kultury i Sztuki w ramach
projektu „Kierunek Kultura”. Ich
kontynuacja ju˝ 8 lutego w Gminnym
Centrum Kultury w ¸ajskach!

Co nam dajà szklarnie
i czy odstraszacz
na krety mo˝e
wyglàdaç ciekawie?

– To, co urzek∏o nas w miejscowoÊciach powiatu
legionowskiego, to pewna tradycja, która jest wy-
jàtkowa i która niestety powoli zanika. Od wrze-
Ênia 2013 roku fotografowaliÊmy wn´trza szklar-
ni.Tych, które ciàgle funkcjonujà, w których ich
w∏aÊciciele prowadzà uprawy. OdmiennoÊç tych
upraw nas zaskoczy∏a. Okaza∏o si´, ˝e mikrokli-
mat szklarni tworzy inny, „podskórny” krajobraz
okolic.Troch´ egzotyczny, troch´ rodzimy, czasem
„kosmiczny” – przybli˝ajà pomys∏ organizatorzy
projektu realizowanego w ramach Mazowieckie-
go Obserwatorium Kultury. Powsta∏e fotografie
autorstwa Paw∏a Heppnera z∏o˝y∏y si´ na wysta-
w´ prezentowanà w Domu Ogrodnika, a towarzy-
szy∏y jej oryginalne warsztaty, w ramach których
pod okiem projektantów wykonaç mo˝na by∏o
ma∏à rzeêb´ ogrodowà, pe∏niàcà jednoczeÊnie ro-
l´… odstraszacza na krety.

Na ich kontynuacj´ zapraszamy (seniorów, ro-
dziny, dzieci, ka˝dego – udzia∏ bezp∏atny!)
do Gminnego Centrum Kultury w ¸ajskach w so-
bot´, 8 lutego, w godz. 11-13.– Kolejnà ods∏onà
projektu b´dzie muzyka, którà z pomocà wieli-
szewskich gimnazjalistów nagramy z wykorzysta-
niem 60 ogrodowych odstraszaczy na krety – za-
ch´ca Edyta O∏dak, reprezentujàca Mazowieckie
Centrum Kultury i Sztuki. nn OKW

Po raz trzeci z rz´du Komisarzem Regionu Mazowieckiego Komisji
ds. Taƒców Polskich polskiej sekcji CIOFF wybrano Dariusza
Skrzydlewskiego – kierownika Zespo∏u Taƒca Ludowego
„Promyki” i dyrektora wieliszewskiego oÊrodka kultury. Tym
samym przez kolejnà kadencj´ Wieliszew pe∏niç b´dzie zaszczytne
miano siedziby Regionu Mazowieckiego.

Posiedzenie prezy-
dium Komisji ds. Taƒ-
ców Polskich polskiej
sekcji CIOFF, w czasie
którego powo∏ano ko-
misarzy poszczegól-
nych regionów na no-
wà kadencj´, odby∏o
si´ w sobot´ 11 stycz-
nia 2014 roku w Miej-
skim OÊrodku Kultury
w Józefowie. Nowo wy-
brani komisarze
– a wÊród nich cz∏onek gremium za-
siadajàcego we w∏adzach Komisji
ds.Taƒców Polskich Dariusz Skrzy-
dlewski – odpowiedzialni b´dà
za wszelkie dzia∏ania zwiàzane
z taƒcem polskim na terenie swoich
regionów, obejmujàcych poszczegól-
ne województwa kraju.

Zebranie by∏o równie˝ okazjà

do spotkania z organizatorami Ogól-
nopolskich Konkursów Taƒców Pol-
skich. Kwietniowà ich edycj´ (4–6
kwietnia) po∏àczonà po raz siódmy
(!) z Mistrzostwami Polski w Taƒ-
cach Polskich goÊciç b´dzie w∏aÊnie
Wieliszew – jeden z najmniejszych,
ale i najwa˝niejszych oÊrodków ta-
necznych w kraju. nn OKW

Nasze Talenty
– m∏odzi artyÊci z sekcji OÊrodka Kultury w Wieliszewie
triumfujà w konkursie gminnych talentów.
WÊród 8 wykonawców
(zespo∏ów i solistów)
5. edycji konkursu
„Nasz Talent” (relacja
na str. 9) zaprezentowa-
li si´ cz∏onkowie sekcji
OÊrodka Kultury
w Wieliszewie: dziew-
czynki z sekcji taƒca
nowoczesnego – „Ale-
xia Dance Studio” i ze-
spo∏u wokalnego „Kan-
tado Koro” oraz m∏oda pianistka
z klasy fortepianu.
Grand Prix 5. edycji zdoby∏a Marty-
na Barszczewska – podopieczna Ka-
tarzyny Ignaciuk szlifuje swój talent
m.in. w ramach sekcji pianina, dzia-
∏ajàcej w OÊrodku Kultury w Wieli-
szewie. I miejsce w konkursie wywal-
czy∏y podopieczne Aleksandry Marek
– startujàce pod nazwà „Alexia Dan-
ce Studio” – dziewczynki w sk∏adzie:
Amelka Ró˝aƒska, Zuzia Szmyt, Ha-

nia Wyszyƒska, Maja Piekarska i Pau-
lina Barabasz, na co dzieƒ trenujà
w ramach sekcji taƒca nowoczesne-
go w Gminnym Centrum Kultury
w ¸ajskach. Wyró˝nienie trafi∏o
do innej tancerki sekcji, startujàcej
indywidualnie Aleksandry Ró˝aƒ-
skiej. II nagrod´ wyÊpiewa∏ zespó∏
wokalny „Kantado Koro” przy forte-
pianowym akompaniamencie Kata-
rzyny Ignaciuk. Wszystkim pi´knie
gratulujemy! nn OKW

„Nasz” komisarz po raz trzeci –
Wieliszew tanecznà stolicà Mazowsza!

a p e l  

Alexia Dance Studio

„Kol´dowe Serce Mazowsza”
– Kantado Koro laureatem
eliminacji powiatowych

9 stycznia w Centrum Szkolenia ¸àcznoÊci
i Informatyki w Zegrzu odby∏y si´ eliminacje
miejsko-powiatowe VI Festiwalu Kol´d i Pastora∏ek
„Kol´dowe Serce Mazowsza” 2014.

Na scenie zaprezentowa∏o si´
27 wykonawców m.in. z Warszawy,
Pu∏tuska, Legionowa, Niepor´tu,
Serocka.

Mi∏o nam poinformowaç, ˝e ze-
spó∏ Kantado Koro z OÊrodka Kul-
tury w Wieliszewie, kierowany
przez Katarzyn´ Ignaciuk, zosta∏
laureatem eliminacji i b´dzie re-
prezentowa∏ powiat legionowski
podczas przes∏uchaƒ konkurso-
wych w Siedlcach.

Gratulujemy i ˝yczymy sukce-
sów!

nn OKW
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Referat Gospodarki NieruchomoÊciami
1. Prowadzono 8 post´powaƒ i wydano 6 decyzji

w sprawie ustalenia op∏aty adiacenckiej z ty-
tu∏u wzrostu wartoÊci dzia∏ki na skutek jej po-
dzia∏u.Wydano 20 zawiadomieƒ o ustaleniu nr
porzàdkowego.

2. Udzia∏ w negocjacjach dot. odszkodowaƒ
za dzia∏ki przej´te z mocy prawa pod drogi
gminne.

3. Sporzàdzono wykaz nieruchomoÊci przeznaczo-
nych do sprzeda˝y i dzier˝awy. Przygotowano
i uzupe∏niono dokumentacj´ do regulowania
stanu prawnego dzia∏ek drogowych Gminy Wie-
liszew.

4. Og∏oszono drugi przetarg nieograniczony
na dzier˝aw´ Sali wielofunkcyjnej w budynku
Centrum Sportowo-Kulturalnego w miejscowo-
Êci Krubin.

5. Przeprowadzono II przetarg nieograniczony
i sporzàdzono dokumentacj´ dot. sprzeda˝y
nieruchomoÊci gruntowej zabudowanej budyn-
kiem przemys∏owym.

Referat Spraw Obywatelskich, Handlu
i Usług i Urzàd Stanu Cywilnego

1. Zameldowano na pobyt sta∏y 22 osoby, 6 nowo-
rodków, czasowy 4, wymeldowano 6 osób.

2. Przyj´to, sprawdzono i wprowadzono do bazy
dowodowej wnioski o wydanie dowodu od 58
osób.

3. Przyj´to i wprowadzono do bazy wydanych
i uniewa˝nionych dowodów osobistych i do ba-
zy danych ewidencji ludnoÊci i zbioru pesel, no-
wo wyprodukowanych dowodów osobistych
– 51 sztuk.

4. Zweryfikowano dane osobowe dla organu no-
wego miejsca pobytu sta∏ego 20 osób przyby-
∏ych z terenu innych gmin. Udzielono odpowie-
dzi na 20 wniosków o udost´pnienie danych
z ewidencji ludnoÊci, zbioru pesel, ewidencji
wydanych i uniewa˝nionych dowodów osobi-
stych (informacji o danych osobowych i adre-
sach).

5. Sporzàdzono 3 akty zgonu i 2 akty ma∏˝eƒstwa.
Przygotowano i wydano 20 odpisów skróconych
oraz 2 odpisy zupe∏ne.

6. Przyj´to 30 wniosków CEIDG dotyczàcych dzia-
∏alnoÊci gospodarczej.Wspó∏pracowano z refe-
ratami Urz´du Gminy w zakresie udzielania in-
formacji adresowych oraz podawania liczby
mieszkaƒców poszczególnych so∏ectw gminy
Wieliszew.

Referat Gospodarki Przestrzennej i Geodezji
1. Przygotowano i wydano: 26 wypisów z miej-

scowego planu zagospodarowania przestrzen-
nego, 7 decyzji zatwierdzajàcych projekt po-
dzia∏u nieruchomoÊci, 8 postanowieƒ opiniu-
jàcych wst´pny projekt podzia∏u
nieruchomoÊci, 12 aktów notarialnych w za-
kresie op∏aty planistycznej, 78 odpowiedzi
w zakresie korespondencji wp∏ywajàcej
do referatu.

2. Skompletowano i przekazano Wojewodzie
dokumentacj´ formalno-prawnà dotyczàcà
studium uwarunkowaƒ i kierunków zagospo-
darowania przestrzennego Gminy Wieli-
szew.Wykonano podsumowanie strategicznej
oceny oddzia∏ywania na Êrodowisko studium
uwarunkowaƒ i kierunków zagospodarowa-
nia przestrzennego Gminy Wieliszew oraz
przekazano do wymaganych organów zgod-
nie z ustawà.

3. Przes∏ano projekt miejscowego planu zago-
spodarowania przestrzennego dla cz´Êci wsi
Wieliszew (rejon ul. ˚ytniej), gmina Wieli-
szew do organów wymienionych w ustawie
o planowaniu i zagospodarowaniu prze-
strzennym.

Referat Ochrony Ârodowiska i Rolnictwa
1. Wydano 17 decyzji na wycink´ drzew poprze-

dzonych ogl´dzinami w terenie.
2. Zawarto umow´ z Wojewódzkim Funduszem

Ochrony Ârodowiska w Warszawie w sprawie
dofinansowania zadania pn.: „Usuwanie wy-
robów zawierajàcych azbest z terenu Gminy
Wieliszew”. Podpisano umow´ uzupe∏niajàcà
ze Schroniskiem dla Bezdomnych Zwierzàt
w Józefowie oraz aneks do umowy z Leczni-
cà Weterynaryjnà dr M. Kado w ¸ajskach,
a tak˝e umow´ w sprawie wyp∏aty dofinanso-
wania na budow´ przydomowej oczyszczalni
Êcieków.

3. Wprowadzono i weryfikowano deklaracje o wy-
sokoÊci op∏aty za gospodarowanie odpadami
komunalnymi.

4. Przyj´to do grona Eko-klas klas´ pierwszà z Ol-
szewnicy Starej pod opiekà Jadwigi Stachnik.

Referat Bud˝etu i Finansów
1. Przygotowanie projektów Uchwa∏y Bud˝etowej

na dzieƒ 30 grudnia 2013 r. w sprawie zmian
w planie wydatków i dochodów oraz w sprawie
zmian w planie dochodów i wydatków Wielo-
letniej Prognozy Finansowej.

2. Sporzàdzono Zarzàdzenia Wójta Gminy Wieli-
szew w sprawie zmian i przesuni´ç mi´dzy roz-
dzia∏ami w planie wydatków i dochodów bu-
d˝etowych – Zarzàdzenie Nr 113/2013
z dnia 28.11.2013r., Zarzàdzenie Nr 125/2013
z dnia 16.12.2013 r.

3. Sporzàdzono miesi´czne sprawozdania z wyko-
nania dochodów i wydatków (Rb-28S, Rb-27S)
oraz dokonano przelewów majàtkowych wydat-
ków urz´du oraz przygotowywano dokumenta-
cj´ do archiwum.

4. Weryfikowano zaanga˝owanie umów cywil-
nych, umów-zlecenie i umów o dzie∏o
na rok 2013 oraz zaanga˝owanie wydatków
w projektach unijnych.

5. Przygotowano dokumentacj´ do wyemitowania
obligacji komunalnych.Wyliczono ekwiwalen-
ty dla stra˝aków. Wys∏ano potwierdzenia sald
na dzieƒ 30 listopada.

Referat Podatków
1. Wydano 151 decyzji wymiarowych lub zmienia-

jàcych wymiar podatku. Rozpatrzono 15 wnio-
sków o zastosowanie ulg w sp∏acie zobowiàzaƒ
podatkowych i wydano 30 zaÊwiadczeƒ o sta-
nie majàtkowym oraz o niezaleganiu bàdê za-
leganiu w podatkach.

2. Aktualizowano baz´ podatkowà, otrzymali-
Êmy 66 zawiadomieƒ o zmianach w ewidencji
gruntów i budynków i 15 zaÊwiadczeƒ dotyczà-
cych pozwolenia na u˝ytkowanie obiektów bu-
dowlanych.

3. Zwrócono 3 nadp∏aty podatku, wydano 19 po-
stanowieƒ o sposobie zarachowania wp∏aty,
anulowano tytu∏y wykonawcze.

4. Przygotowano informacj´ o nieudzieleniu po-
mocy publicznej de minimis w rolnictwie i ry-
bo∏ówstwie oraz sprawozdanie Rb -27 za mie-
siàc listopad 2013 r.

5. Wystawiono 1219 upomnieƒ na zaleg∏oÊci podat-
kowe. Przygotowano dane do przekazania nale˝-
nego udzia∏u we wp∏ywach z podatku do Mazo-
wieckiej Izby Rolniczej na dzieƒ 15.11.2013 r.

Referat Gospodarki Komunalnej i Inwestycji
1. W drodze przetargu nieograniczonego na reali-

zacj´ zamówienia pn. „Budowa kanalizacji sa-
nitarnej wraz z przepompownià Êcieków
w miejscowoÊci Janówek Pierwszy” wy∏oniono
wykonawc´ robót.

2. Odebrano dokumentacj´ projektowo-kosztory-
sowà dotyczàcà budowy sali gimnastycznej
przy Gimnazjum w Wieliszewie.

3. Z∏o˝ono uzupe∏nienia do wniosku o dofinanso-
wanie operacji zwiàzanej z budowà ogólnodo-
st´pnych placów zabaw dla dzieci w miejsco-
woÊci Krubin, Skrzeszew i Janówek Pierwszy
w ramach dzia∏ania 413.Wdra˝anie lokalnych
strategii rozwoju obj´tego PROW na la-
ta 2007–2013.

4. Dokonano odbioru komisyjnego odcinka sie-
ci wodociàgowej w drodze gminnej – ul. ¸àko-
wej w m. Janówek Pierwszy.

5. Przygotowano materia∏y i koordynowano pra-
ce zwiàzane ze zmianà obszaru i granic Aglo-
meracji Serock.

6. Koordynowano realizacj´ zadania pn. „Przebu-
dowa i wyposa˝enie sali widowiskowo-konfe-
rencyjnej”.

7. Odebrano zatwierdzonà dokumentacj´ projek-
towà wraz z pozwoleniem na budow´ zadania
zwiàzanego z zagospodarowaniem skweru
w ¸ajskach.

8. Z∏o˝ono wniosek o p∏atnoÊç do Ministerstwa
Sportu i Turystyki w zakresie dofinansowania
budowy boisk sportowych na osiedlu
przy ul. 600-lecia w Wieliszewie.

9. Odebrano zatwierdzonà dokumentacj´ projek-
towà oraz pozwolenie na rozbudow´ Zespo∏u
Szkó∏ w ¸ajskach.

Zespół Informacji i Promocji Gminy
1. Zorganizowano i przygotowano: Wigili´ Gmin-

nà, konkurs „Nasz Talent”, kombatanckie spo-
tkanie wigilijne, trening Miko∏ajkowy, otwar-
cie ulic: KoÊcielnej, Spacerowej oraz Niepod-
leg∏oÊci, imprez´ „Zimowe Wyzwanie
w Wieliszewie” oraz prognozy startów w sezo-
nie 2014 dla sekcji biegowej i rowerowej Gmi-
ny Wieliszew.

2. Koordynowano prace nad stworzeniem strony
internetowej: www.sport.wieliszew.pl oraz
wspó∏prac´ z organizacjami pozarzàdowymi.
Przygotowano 75 numer „Gazety Wieliszew-
skiej”.

Referat Zarzàdzania Kryzysowego
1. Z Urz´dem Skarbowym w Legionowie przeana-

lizowano sytuacj´ podatkowà Gminnej Spó∏ki
Wodnej i sk∏adanie PIT-ów CIT 8 za lata 2012
i 2013.

2. Do LGR przes∏ano dokumentacj´ fotograficz-
nà zadania „Modernizacja przepustów”.

3. Odby∏o si´ spotkanie z Polskà Akademià Na-
uk w sprawie drzew i krzewów rosnàcych w ka-
na∏ach melioracyjnych w Górze.

4. Wprowadzono nowy rozk∏ad jazdy komunika-
cji miejskiej.

5. W zwiàzku z przejÊciem huraganu Ksawe-
ry ca∏odobowo monitorowano sytuacj´
w gminie.

Referat Sportu
1. Nadzorowano i koordynowano zaj´cia sporto-

we w czasie roku szkolnego zgodnie z harmo-
nogramem.Wspó∏organizowano Wigili´ Gmin-
nà dla mieszkaƒców 22.12.2013 r.

2. Prowadzono dokumentacj´ rozgrywek wg ka-
lendarza imprez sportowych i przekazywano
informacj´ do gazety i na stron´ Gminy Wie-
liszew.

3. Przygotowano i przeprowadzono imprezy spor-
towe: IITurniej Pi∏ki Halowej Szkó∏ Podstawo-
wych 30.11.2013, Samorzàdowy Turniej Pi∏ki
Siatkowej 6.12.2013, III Turniej Pi∏ki Halowej
Szkó∏ Gimnazjalnych 7.12.2013, IVTurniej Pi∏-
ki Siatkowej 08.12.2013, IIITurniej Tenisa Sto-
∏owego 14.12.2013, VIII Miko∏ajkowy Turniej
JUDO 15.12.2013.

OÊrodek Kultury
1. Wspólnie ze Stowarzyszeniem M∏odzi dla Roz-

woju – eMka 7 grudnia wspó∏organizowa-
no XVII Wieczór z Kabaretem: „Powa˝nie
Niepowa˝nie” – spektakl kabaretu In Fla-
granti”.

2. Zorganizowano wyjazd na I Mistrzostwa
Podlasia w Taƒcach Polskich, VI Ogólnopol-
ski Turniej Taƒców Polskich „O Szabl´ Kmi-
cica” – sobota, 7 grudnia: udzia∏ 6 par ZTL
„PROMYKI” (I miejsce w kat. IIB, miej-
sca 4, 5 i 7 w kat. IIA, miejsce 4. w kat. IVB
i pó∏fina∏ w kat. IIIB).

3. Udzia∏ sekcji tkactwa artystycznego GCK
w ¸ajskach w X Ogólnopolskim Konkursie Nie-
frasobliwej TwórczoÊci Tkackiej – 12 grudnia
w Turrku potwierdzony wyró˝nieniem:

4. W okresie 7 i 14 grudnia zorganizowano sobot-
nie „Warsztaty Âwiàteczne”, a 20 grudnia
– podczas spotkania wigilijnego w Janówku
koncert kol´d w wykonaniu sekcji wokalnej
OÊrodka Kultury.

5. Zorganizowano kolejnà edycj´ „Bo˝onarodze-
niowego Konkursu Plastycznego 2013” przy-
gotowanego dla przedszkoli, szkó∏ podstawo-
wych i gimnazjów oraz szkó∏ Êrednich i osób
doros∏ych. 130 prac w trzech kat. tematycz-
nych (kartka pocztowa, stroik wigilijny, szop-
ka) zosta∏y wystawione w galerii GCK w ¸aj-
skach w dniach 13.12.2013–18.01.2014.

6. Wspólnie z Zespo∏em ds. Informacji i Promo-
cji UG Wieliszew zorganizowano Gminnà kam-
pani´ Êwiàtecznà (bilbordy, kartki pocztowe, ˝y-
czenia w prasie, etc.) oraz Wigili´ Gminnà – 22
grudnia, poprzedzonà Êwiàtecznym koncertem
kol´d w wykonaniu chórów „Belcanto i Marze-
nie” oraz ZTL „Promyki”.

Samorzàdowa Administracja Placówek
OÊwiatowych

1. Rozliczono w Kuratorium OÊwiaty Êrodki prze-
znaczone na kszta∏cenie m∏odocianych w ro-
ku 2013 oraz zadania „Upowszechnienie nauki
p∏ywania dla uczniów szkó∏ podstawowych
w Gminie Wieliszew” w zwiàzku z otrzymanym
dofinansowaniem z Ministerstwa Sportu i Tu-
rystyki, a tak˝e rzàdowy program „Wyprawka
szkolna”.

2. Podpisano aneks do Porozumienia z Miastem
Legionowo w sprawie wspó∏dzia∏ania Gmin
w zakresie zadaƒ edukacji publicznej – wycho-
wanie przedszkolne. Przeprowadzono rozlicze-
nia z innymi gminami za pobyt dzieci w przed-
szkolach niepublicznych.

3. Przygotowano projekty uchwa∏ o dofinansowa-
nie kosztów kszta∏cenia nauczycieli w ro-
ku 2014, wystàpiono do ZNP o zaopiniowane
w/w uchwa∏y (opinia pozytywna) oraz w spra-
wie po∏àczenia Biblioteki i OÊrodka Kultury,
a tak˝e zmian w Programie Stypendialnym
w Gminie Wieliszew oraz dotacji dla niepu-
blicznych przedszkoli.

OÊrodek Pomocy Społecznej
1. Do referatu Êwiadczeƒ rodzinnych wp∏yn´∏o 10

wniosków, wydano 51 decyzji, wyp∏acono 356
rodzinom Êwiadczenia rodzinne na kwo-
t´ 133 089,70 z∏.

2. W ramach funduszu alimentacyjnego wysta-
wiono 3 decyzje. Âwiadczenia z funduszu ali-
mentacyjnego wyp∏acono 42 rodzinom
na kwot´ 28 495,00 z∏. Wystàpiono z wnio-
skami do Powiatowego Urz´du Pracy w Le-
gionowie o aktywizacj´ zawodowà 9 d∏u˝ni-
ków alimentacyjnych.Wystàpiono do Komi-
sariatu Policji w Wieliszewie o ustalenie
miejsca pobytu 9 d∏u˝ników alimentacyj-
nych.

3. Wyp∏acono 17 rodzinom dodatki mieszkanio-
we na kwot´ 5 064,64 z∏, wp∏yn´∏y 4 nowe wnio-
ski o przyznanie dodatku mieszkaniowego, wy-
dano 2 decyzje.

4. Do pomocy spo∏ecznej wp∏yn´∏o 41 wniosków
o pomoc, wydano 79 decyzji, wyp∏acono nast´-
pujàce zasi∏ki: sta∏ych 36, celowych 61, specjal-
nych celowych 30, okresowych 13.

5. Sfinansowano 125 dzieciom obiady w szkole.
Trwa sukcesywna wyp∏ata Êwiadczeƒ w ramach
pomocy materialnej o charakterze socjalnym
dla uczniów.

6. 20 dzieci wzi´∏o udzia∏ w warsztatach chemicz-
nych organizowanych przez Stowarzyszenie
M∏odzi dla rozwoju eMka.

7. W Gminnym Centrum Kultury 12 grud-
nia 2013 r. odby∏a si´ konferencja koƒczàca
prowadzony przez OÊrodek projekt „Równe
szanse”.

8. Trwa przygotowywanie nowej Strategii Rozwià-
zywania Problemów Spo∏ecznych oraz systema-
tyczna zbiórka odzie˝y, zabawek, wózków, ∏ó˝e-
czek dla dzieci z rodzin najbardziej potrzebu-
jàcych.

Biuro Projektu Wieliszewska Akademia
PrzyszłoÊci 2

1. Prowadzono kampani´ informacyjnà dotyczà-
cà udzia∏u w projekcie (kolporta˝ ulotek, pla-
katów). Aktualizowano stron´ internetowà
projektu.

2. Zakoƒczy∏ si´ kurs na kierowc´ kategorii C
– dodatkowa grupa. Wp∏yn´∏o zaproszenie
do podpisania umowy na dofinansowanie pro-
jektu pn. „Aktywni mieszkaƒcy Gminy Wieli-
szew”.

3. Podpisano umow´ na dofinansowanie projek-
tu pn. „Remont i wyposa˝enie budynku pe∏nià-
cego funkcje spo∏eczno-kulturalne we wsi Ja-
nówek Pierwszy”.

Zespół ds. realizacji projektu 
„Wieliszewski Internet – przeciwdziałanie

wykluczeniu cyfrowemu w Gminie Wieliszew”
1. Utrzymywano sta∏y kontakt z Instytucjà

Wdra˝ajàcà. Przeprowadzono dodatkowà
rekrutacj´ do projektu. Kontynuowano kam-
pani´ promocyjnà, prowadzono stron´ inter-
netowà oraz monitoring uczestnictwa w pro-
jekcie.

Biuro Projektu „Franek i Jola 
chodzà do przedszkola”

1. Prowadzono bezp∏atne zaj´cia dodatkowe z j´-
zyka angielskiego, edukacji matematycznej
i logopedii dla dzieci we wszystkich przedszko-
lach na terenie Gminy Wieliszew.

2. Do przedszkoli na obszarze Gminy Wieliszew,
dostarczono pomoce i materia∏y dydaktyczne
niezb´dne do prowadzenia zaj´ç z j´zyka an-
gielskiego i edukacji matematycznej.

3. Trwa otwarta rekrutacja na wolne miejsca
w oddziale przedszkola w Janówku Pierwszym,
znajdujàcym si´ w Szkole Podstawowej w Ol-
szewnicy Starej.

4. Utrzymywany by∏ sta∏y kontakt z Instytucjà
PoÊredniczàcà II-go stopnia oraz Partnerem
Projektu Krajowym Stowarzyszeniem Inicja-
tyw.

nn Opracowa∏ ¸ukasz Ziemak
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Informator

Praca Urz´du
Informacja o pracy w Urz´dzie Gminy w okresie od 3 grudnia do 20 grudnia 2013

Serdecznie dzi´kuj´ 
WÓJTOWI 

PAWŁOWI KOWNACKIEMU
oraz radnemu 

GRZEGORZOWI ZBROCHOWI, 
jak równie˝ 

MIESZKA¡COM 
OLSZEWNICY NOWEJ

za tak liczne przybycie na
kolacj´ wigilijnà 20.12.2014 r. 

Sołtys Wsi Olszewnica Nowa 
Mieczysław Twardo 

Uczestnicy wigilijnego spotkania
dla Seniorów, które miało miejsce

w Szkole Podstawowej w Olszewnicy
Starej w dniu 15.12.2013 r., 

składajà serdeczne podzi´kowanie
organizatorom, tj.

„STOWARZYSZENIU LUDZI
AKTYWNYCH – PRZYSZŁOÂå”
POD PRZEWODNICTWEM PANI

DANUTY WRZESI¡SKIEJ. 

Spotkanie to było okazjà, aby w miłej
atmosferze, wspólnie nawet z tymi,
którzy z powodu wieku lub choroby

nie cz´sto wychodzà z domu,
radoÊnie prze˝ywaç zbli˝ajàce si´

Âwi´ta Bo˝ego Narodzenia

w imieniu uczestników: Emilia Bziuk

p o d z i ´ k o w a n i a
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Edukacja

Klub Młodego
Odkrywcy to
ogólnopolski
program
koordynowany
przez Centrum
Nauki Kopernik.

opiekunowie grupy:
Iwona Banaszek
i Izabela Kownacka

asystentki klubu :
Małgorzata Kaczyƒska
i Katarzyna Widort

Klub Młodego Odkrywcy Eureka

Jesienià 2013 roku narodzi∏ si´
przy naszym stowarzyszeniu Klub
M∏odego Odkrywcy EUREKA.

Jest on oficjalnie zarejestrowany
przez Centrum Nauki Kopernik. Âci-

Êle wspó∏pracuje z OÊrodkiem Pomo-
cy Spo∏ecznej w Wieliszewie. Cz∏on-
kami klubu sà uczniowie klas szkó∏
podstawowych (ponad 20 sób). Spoty-
kamy si´ raz w miesiàcu w sobot´.

KMO Eureka to miejsce, gdzie ka˝-
dy mo˝e zostaç badaczem. Nie ocenia-
my stanu wiedzy, nie stawiamy ocen.
Tu nikt nie pope∏nia b∏´du. Bawimy
si´ i zach´camy do weryfikowania w∏a-

snych hipotez. W Klubie nie dajemy
gotowych rozwiàzaƒ. Na w∏asnà r´k´
i zgodnie z w∏asnymi zainteresowania-
mi klubowicze wraz z opiekunami
szukajà odpowiedzi na naukowe py-
tania.

Klub to przestrzeƒ dla ekspery-
mentowania, konstruowania, dyskuto-
wania i odkrywania Êwiata na w∏asnà
r´k´.

Zagadnienia naukowe przestajà
byç problemem ukrytym za wzorami
z podr´czników, a stajà si´ ˝ywymi
kwestiami, które mo˝na zaatakowaç,
zg∏´biç i pojàç.

Opiekunowie grupy przeszli szko-
lenia w Centrum Nauki Kopernik
oraz uczestniczyli w 2-dniowym II Fo-
rum Klubów M∏odego Odkrywcy
w Warszawie, na który przybyli opie-
kunowie KMO z ca∏ego kraju, a tak-
˝e z Gruzji, Bia∏orusi, Ukrainy i Ro-
sji. W tym czasie intensywnie brali
udzia∏ w kilkunastu warsztatach i pa-
nelach. Zastanawiali si´ równie˝ jak
dalej rozwijaç sieç i intensyfikowaç
wspó∏prac´ mi´dzy klubami. nn

W myÊl zasady „w grupie
raêniej” – wieczorem,
w piàtek 13 grudnia w Zespole
Szkó∏ w ¸ajskach odby∏ si´
biwak miko∏ajkowy. My, czyli
uczniowie klasy I A i II B ch´tnie
uczestniczyliÊmy
w przewidzianych na ten czas
atrakcjach. 

Gdy m∏odsi wykonywali Êwiàteczne
kartki, starsi koledzy pomagali
przy organizacji „sypialni”, w którà
na ten wyjàtkowy wieczór zamieni-
∏a si´ sala zerówki. By∏o du˝o dobrej
zabawy podczas wspólnych Êpie-
wów oraz gier zespo∏owych. Oczywi-
Êcie odwiedzi∏ nas Miko∏aj z wor-
kiem pe∏nym prezentów. Otrzymali-
Êmy pi´kne ksià˝ki, pami´tniki,
klocki Lego. Nasze panie, tak jak
i my musia∏y byç przez ca∏y rok
grzeczne, bo te˝ dosta∏y upominki.
Ka˝dy z nas mia∏ pamiàtkowe zdj´-
cie z Miko∏ajem.

Po kolacji przygotowaliÊmy sobie
wygodne miejsce do le˝enia, bo
przecie˝ nikt nie myÊla∏ o spaniu.
OglàdaliÊmy dwie cz´Êci filmu pt.
„Âni´ty Miko∏aj”, zajadaliÊmy si´ po-
pcornem, paluszkami, rozmawiali-
Êmy, leniuchowaliÊmy – jednym s∏o-
wem by∏o cudownie. Âwietna zaba-
wa trwa∏a do póênych godzin
nocnych, a mo˝e to ju˝ by∏y wczesne
poranne… Jedno jest pewne, ta noc
i wra˝enia d∏ugo pozostanà w naszej
pami´ci.

Po wspólnym Êniadaniu i uporzàd-
kowaniu szko∏y wszyscy w doskona-
∏ych humorach rozjechali si´ do do-
mów. By∏a to kolejna okazja do inte-
gracji uczniów i nauczycieli.

nn Uczestnicy

Miko∏ajkowy
biwak w szkole
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Miko∏ajki
Na pierwszej lekcji pod drzwiami ka˝dej
z klas da∏o si´ s∏yszeç dzwonek zbli˝ajàce-
go si´ Miko∏aja. Jakie˝ by∏o zdziwienie
uczniów, gdy otworzy∏y si´ drzwi i stan´∏a
w nich pani Miko∏ajowa w postaci naszej pa-
ni dyrektor Ma∏gorzaty Górzyƒskiej i jej elf
– pani Hanna PoÊmiechowicz, które prze-
pi´knie przebrane wr´cza∏y ka˝demu
uczniowi czekoladowego Miko∏ajka. By∏a ra-
doÊç i brawa dla paƒ, które sprawi∏y wiel-
kà niespodziank´ naszym milusiƒskim.

W tym dniu ka˝da klasa – w swoim zakre-
sie – mia∏a zorganizowany czas. By∏y upomin-
ki, zabawy w gry planszowe, wspólne uczto-
wanie, Êpiewanie piosenek o Miko∏ajach.

Klasa V wraz z wychowawczynià panià
Marzannà Stefanowskà ju˝ rok temu zacz´-
∏a miko∏ajowà tradycj´ – sp´dzenia nocy
w szkole na tzw. miko∏ajkowym maratonie
filmowym. By∏y wspólne zabawy, prezenty
i oglàdanie filmów o tematyce Êwiàtecznej
do samego rana.

Opiek´ nad klasà sprawowa∏y: wycho-
wawczyni z panià Marzenà Wolskà i Kata-
rzynà Zabijak, które wspólnie z dzieçmi mi-
∏o sp´dzi∏y t´ noc.

nn K. Zabijak

Bo˝e Narodzenie to czas, kiedy wszyscy stajà si´ dla siebie
bardziej ˝yczliwi i  otwarci. 

Jase∏ka w SP w Wieliszewie
Aby podkreÊliç wyjàtkowy charakter
tych dni, tradycyjnie jak co roku
uczniowie klasy 5a pod opiekà na-
uczycieli: Ma∏gorzaty Gajda i Marty
Nies∏uchowskiej przygotowali Jase∏-
ka, które przybli˝y∏y wszystkim at-
mosfer´ tego szczególnego okresu.

17 grudnia 2013 r. o godzinie 18.00
w pi´knie udekorowanej sali gimna-
stycznej zebrali si´ zaproszeni goÊcie,
rodzice, nauczyciele oraz uczniowie.
Niezwyk∏a scenografia wprowadzi∏a
publicznoÊç w Êwiàteczny nastrój.

PublicznoÊç po raz kolejny mog∏a
prze˝yç histori´ Marii i Józefa szuka-
jàcych miejsca do schronienia
na noc, którzy po bezowocnych poszu-
kiwaniach zdecydowali si´ przenoco-
waç w stajni. Jednak to do nich i ma-
∏ego Jezuska przybyli tak honorowi
goÊcie jak trzej m´drcy i z∏o˝yli dzie-
ciàtku pok∏on. Ca∏oÊç przedstawienia
pokazujàca scenki z ˝ycia nowonaro-

dzonego dzieciàtka, pasterzy, m´dr-
ców, dzieci oraz anio∏ów przeplatana
by∏a kol´dami i pastora∏kami. O do-
brà zabaw´ i mi∏e doznania s∏uchowe
zadbali zaÊ nie tylko zdolni aktorzy,
ale równie˝ wokaliÊci pod kierun-
kiem Ireny Jacenko.

Ogromne zaanga˝owanie m∏o-
dych aktorów, nauczycieli i rodziców
op∏aci∏o si´, gdy˝ przedstawienie wy-
war∏o du˝e wra˝enie i poruszenie.
Natomiast dzieci mia∏y mo˝liwoÊç
uczestniczenia w tradycji, a tak˝e za-
prezentowania swoich umiej´tnoÊci.

nn Marta Nies∏uchowska
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„Paprotka” w SP Wieliszew
Tego dnia odwiedzi∏a nas – Joanna
„Paprotka” Paprocka – Mistrzyni
Âwiata wTaekwondo. Dyrektor Joan-
na Twardo powita∏a goÊcia, który
od razu wzbudzi∏ ogromne zacieka-
wienie wÊród dzieci, z powodu dwóch
du˝ych toreb przyniesionych ze sobà
o nieznanej zawartoÊci. Z ciekawoÊcià
i spokojem uczniowie klas „0”
a i b, I c oraz V a i b s∏uchali i oglà-
dali Mistrzyni´. Pani Joasia opowie-
dzia∏a pokrótce o historii dyscypliny,
którà uprawia: Taekwondo narodzi∏o
si´ w 1955 r. w Korei; o znaczeniu na-
zwy tej trudnej sztuki walki: Tae
– stopa, kwon – pi´Êç, do – sztuka;
o stroju w którym çwiczy i walczy
na macie: Dobok; o pasach, które
po kolei zdobywa∏a: 10 stopni
uczniowskich – Gup i 10 stopni mi-
strzowskich – Dan, poczàwszy od ko-
loru pasa bia∏ego poprzez ˝ó∏ty, zie-
lony, niebieski, czerwony, a˝ do kolo-
ru czarnego – Mistrzowskiego; o tym,
˝e Jej przygoda ze sportem rozpocz´-
∏a si´ w wieku 8 lat. Paprotka „ubra-
∏a” jednego z uczniów w swój – pry-
watny strój oraz r´kawice i pokaza-
∏a kilka podstawowych chwytów
obowiàzujàcych wTaekwondo. Zasy-
gnalizowa∏a, i˝ jest to sztuka walki,

którà uprawia si´ na macie i zdoby-
wa punkty, nie zaÊ umiej´tnoÊç roz-
grywania bójek na ulicach lub szkol-
nych korytarzach. Pokaza∏a zdobyte
trofea – medale, w których królowa∏
kolor z∏oty. Milusiƒscy s∏uchali s∏ów
Mistrzyni z zapartym tchem i szero-
ko otwartymi oczami. Jednak najbar-
dziej wzruszajàce, „ociekajàce” emo-
cjami okaza∏y si´ filmiki, które Mi-
strzyni zgodzi∏a si´ nam wyÊwietliç.
Pokazywa∏y one morderczà prac´
– treningi Joasi – jej pot, ból, krew,
ogromnà determinacj´, ÊwiadomoÊç
w∏asnej siebie i wiar´ we w∏asne ma-
rzenia – które w Jej przypadku si´
spe∏niajà. Dzieci wr´czy∏y Mistrzy-
ni: dyplom, ró˝´ i z∏oty medal z licz-
bà 1 – bowiem Joanna Paprocka dla
nas uczniów i nauczycieli, a odwa˝-
nie myÊl´, ˝e i dla wszystkich Pola-
ków, zawsze pozostanie najlepsza
– Mistrzyni Âwiata – Z∏ota Paprotka!
JesteÊmy dumni z tego, ˝e Szko∏a
Podstawowa im.T. KoÊciuszki w Wie-
liszewie ma tak wspania∏ego i ak-
tywnego przyjaciela – or´downika
sportu i aktywnoÊci fizycznej wÊród
najm∏odszych. Dzi´kujemy i trzyma-
my kciuki

nn Koordynator programu Ksenia M´zia

20 grudnia w Gminnym Centrum Kultury w ¸ajskach odby∏o si´
uroczyste spotkanie naszych przedszkolaków z rodzicami oraz
z zaproszonymi goÊçmi z okazji Âwiàt Bo˝ego Narodzenia. 

Jase∏ka 2013

Dzieci z trzech najm∏odszych grup za-
prezentowa∏y specjalnie przygotowa-
ny na ten dzieƒ monta˝ s∏owno-mu-
zyczny, natomiast najstarsze przed-
szkolaki uczestniczy∏y w spektaklu
teatralnym „Jase∏ka z chórem Anio-
∏ów”. O tym, jak wa˝ne by∏o to wy-
darzenie, Êwiadczy fakt, ˝e zaszczyci-
li nas swojà obecnoÊcià równie˝ nie-
którzy dziadkowie, rodzeƒstwo,
a nawet ciocie i wujkowie naszych po-
ciech. SpoÊród wielu zaproszonych
goÊci przybyli: p. Pawe∏ Kownacki
– Wójt Gminy Wieliszew, p. Jacek Ba-
naszek – Dyrektor Samorzàdowej Ad-
ministracji Placówek OÊwiatowych
Gminy Wieliszew, p. Marcin Fabisiak
– Przewodniczàcy Rady Gminy Wie-
liszew, p. Jacek Kuciƒski – Cz∏onek
Rady Gminy Wieliszew, p. Ma∏gorza-
ta Wyszyƒska – Dyrektor Szko∏y Pod-
stawowej im. Bronis∏awa Soko∏a w Ol-
szewnicy Starej oraz p. Katarzyna
Zbroch – Dyrektor Przedszkola
w ¸ajskach.

Dzieci z grupy „Pszczó∏ki” Êpiewa-
∏y o zielonej choineczce, o Êwiecàcych
gwiazdkach, recytowa∏y krótki wiersz
o wystrojonej w gwiazdk´, oznacza-
jàcà pokój choince oraz prezentowa-
∏y swoje umiej´tnoÊci taneczne,
z wdzi´kiem reagujàc na muzyk´. Na-
le˝à im si´ wielkie s∏owa uznania
za odwag´ i pi´kny wyst´p.

„Biedronki” Êpiewa∏y o tym, ˝e
jest taki dzieƒ, w którym wszyscy
wszystkim Êlà ˝yczenia oraz taƒczy-
∏y w rytm piosenki „Kochany panie
Miko∏aju”.Amelka W. pi´knie zapre-
zentowa∏a wiersz o Kol´dniku, który
wkrótce przyjdzie na Êwiat, by rozpro-
szyç wszystkich smutki.

Dzieci z grupy „Motylki” przedsta-
wi∏y opowieÊç o tradycji Bo˝ego Na-
rodzenia, recytowa∏y strofy o pachnà-
cej w izbie choince, Êpiewa∏y o uko-

chanym Âwi´tym, który radzi sobie
nawet wówczas, gdy zgubi saneczki
i pogoda p∏ata mu figle.

Najstarsze przedszkolaki – z gru-
py „Rybki” – wesz∏y na scen´ w to-
warzystwie Anio∏ów i pi´knym wier-
szem rozpocz´∏y niezwyk∏y spektakl
przygotowany dla wszystkich przed-
szkolaków przez rodziców dzieci pi´-
cioletnich, czyli opowieÊç o narodzi-
nach Jezusa w Betlejem. Dobrà no-
win´, ˝e wkrótce narodzi si´
Chrystus, oznajmi∏ chór Anio∏ów, od-
powiadajàc na dzieci´ce pytania
o jaÊniejàce niebo, o Êwiecàcà gwiaz-
d´.W´drówce Marii i Józefa, narodzi-
nom Dzieciàtka, pobudce Pasterzy,
w´drówce M´drców Âwiata towarzy-
szy∏ pi´kny dzieci´cy oraz anielski
Êpiew. W koƒcowej cz´Êci spektaklu
artyÊci ˝yczyli sobie i wszystkim ze-
branym, aby Jezus towarzyszy∏ nam
ka˝dego dnia w trudach naszego ˝y-
cia oraz zaprosili widowni´ do wspól-
nego zaÊpiewania kol´dy „Dzisiaj
w Betlejem”.

Po wyst´pach ma∏ych i du˝ych ar-
tystów, Pani Beata Skoczylas – dyrek-
tor przedszkola – z∏o˝y∏a ˝yczenia
Êwiàteczne oraz podzi´kowa∏a wszyst-
kim za pi´kny wyst´p, goÊciom i ro-
dzinom dzieci za przybycie, rodzicom
za pomoc w organizacji uroczystoÊci
i przygotowanie wigilijnego pocz´-
stunku, Panu Dariuszowi Skrzydlew-
skiemu – Dyrektorowi Gminnego
Centrum Kultury za udost´pnienie
sali oraz nauczycielom i pomocom na-
uczycieli za przygotowanie dzieci
do uroczystego spotkania. Pan Pawe∏
Kownacki serdecznie podzi´kowa∏
za zaproszenie i zorganizowanie uro-
czystoÊci. Ostatnià cz´Êcià uroczyste-
go wieczoru by∏o wielopokoleniowe
spotkanie przy wigilijnym stole.

nn I. Gumiƒska
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Bud˝et Gminy

BEATA
DOBROWOLSKA
Skarbnik Gminy
Wieliszew

Corocznie przyst´pujàc do planowa-
nia bud˝etu, dà˝ymy do tego, aby
by∏ to bud˝et bezpieczny i w pe∏ni
uzasadniony ekonomicznie. Dlatego
tym bardziej cieszy mnie fakt, ˝e pla-
nujàc bud˝et na 2014 rok uda∏o si´
zachowaç rygorystyczne obwarowa-
nia ustawy o finansach publicznych,
a realne zad∏u˝enie planowane jest
na poziomie 43,74 % i wynosi obec-
nie 20 766 168,39 z∏.
Tegoroczny bud˝et, podobnie jak

w latach ubieg∏ych, jest ukierunko-
wany na stopniowe ograniczanie za-
d∏u˝enia. Taki proces jest mo˝liwy
dzi´ki skutecznej polityce pozyskiwa-
nia funduszy zewn´trznych, a tak-
˝e – co charakterystyczne dla ostat-
niej kadencji – znacznemu ograni-
czeniu Êrodków na administracj´.
Kolejnymi znaczàcymi elementami
wp∏ywajàcymi korzystnie na tego-
roczny bud˝et sà zwi´kszajàce si´
wp∏ywy z podatków, a tak˝e dzier-
˝awy i najmu mienia nale˝àcego
do Gminy.
Sprzeda˝ mienia gminnego dotàd
niewykorzystywanego przez nas, to
kolejna istotna cz´Êç dochodu Gmi-
ny Wieliszew. Wszystkie te elemen-
ty pozwalajà jeszcze skuteczniej
i efektywniej realizowaç zaplanowa-
ne inwestycje oraz codziennà obs∏u-
g´ mieszkaƒców. Poczàtek obecnej
kadencji w zakresie finansów pu-
blicznych wyznaczy∏ nam dwa g∏ów-
ne priorytety: racjonale i oszcz´dne
wydatkowanie Êrodków przy jedno-
czesnym rygorystycznym zastosowa-
niu ustawy o zamówieniach publicz-
nych oraz sukcesywne zwi´kszanie
dochodów Gminy, nadal pozostanie-
my im wierni.
Tylko tak prowadzona polityka fi-
nansowa Gminy jest i b´dzie jedy-
nà, prawdziwà, rzetelnà i skutecznà
gwarancjà dalszego stabilnego roz-
woju naszej spo∏ecznoÊci.

JACEK 
KUCI¡SKI
Wiceprzewodni-
czàcy Rady 
Gminy Wieliszew

Bud˝et na 2014 rok jest bardzo
przemyÊlanym i przeanalizowa-
nym z uwagi na Êrodki finansowe,
jakie posiadamy. W 2013 roku
mieliÊmy tak˝e wywa˝ony bu-
d˝et, jeÊli chodzi o inwestycje, ale
jak si´ póêniej okaza∏o, przy dobrej
wspó∏pracy z Powiatem Legio-
nowskim zrealizowaliÊmy szereg
dodatkowych inwestycji na terenie
naszej Gminy. Liczymy równie˝
na pozyskanie funduszy zewn´trz-
nych, które pozwolà nam na mo-
dyfikacj´ tegorocznego bud˝etu
i realizacj´ zaplanowanych inwe-
stycji jak najszybciej. Naszym
nadrz´dnym celem w tej kadencji
jest ograniczenie zad∏u˝enia i sp∏a-
ta zobowiàzaƒ, je˝eli chodzi np.
o bezpieczeƒstwo, edukacj´ i s∏u˝-
b´ zdrowia, lecz nie kosztem miesz-
kaƒców naszej Gminy. Dlatego in-
westujemy w drogi, oÊwietlenia
tych dróg, chodniki, Êcie˝ki rowe-
rowe oraz szko∏y i przedszkola.
Dbamy równie˝ o kultur´ fizycz-
nà budujàc boiska sportowe i pla-
ce zabaw dla dzieci. Bud˝et, jak
ka˝de finanse, mo˝e budziç kontro-
wersje, lecz my musimy patrzeç re-
alnie w przysz∏oÊç i mierzyç si∏y
na zamiary.

MARCIN 
FABISIAK
Przewodniczàcy
Rady Gminy 
Wieliszew

Bud˝et Gminy Wieliszew na rok 2014
to najlepszy dowód na stabilnà sytu-
acj´ finansowà naszej gminy. To od-
powiedê na najpilniejsze oczekiwania
mieszkaƒców, dotyczàce nowych inwe-
stycji, przy jednoczesnym uporzàdko-
waniu finansów, corocznie ponoszo-
nych przez gmin´. Sà to wydatki
na oÊwiat´, komunikacj´, utrzymanie
dróg czy oÊwietlenie gminne. Zdecy-
dowanà nowoÊcià tego bud˝etu jest za-
powiadane wczeÊniej przez Wójta
i radnych wyodr´bnienie Êrodków
na fundusz so∏ecki. Zebrania wiejskie,
które decydowa∏y o wydatkowaniu
tych Êrodków, pokaza∏y, jak bardzo
mieszkaƒcom podoba si´ ten pomys∏.
Dlatego mam nadziej´, ˝e fundusz so-
∏ecki na sta∏e zagoÊci w bud˝ecie Gmi-
ny Wieliszew, równie˝ w kolejnych la-
tach.

GRA˚YNA
KWIATKOWSKA
Przewodniczàca
Komisji
Zdrowia,
Pomocy

Społecznej i Ekologii

Bud˝et gminy na rok 2014 jest po-
równywalny do 2013, je˝eli chodzi
o pomoc spo∏ecznà, oÊwiat´ i eko-
logi´. W zakresie ochrony zdrowia
– kontynuacja programów profi-
laktyki chorób ginekologicznych
oraz wdra˝anie nowego programu
profilaktyki zdrowia psychicznego
na lata 2014–2015.
Bardzo cieszy wprowadzenie
do Wieloletniej Prognozy Finanso-
wej Gminy Wieliszew nowej inwe-
stycji, to jest „Wieliszewskiego
Centrum Integracji Spo∏ecznej,
Przedszkole, Infrastruktura Sporto-
wa i OÊrodek Zdrowia”.
Serdeczne podzi´kowania dla Wój-
ta jako autora bud˝etu, oraz dla
radnych, którzy go poparli.

ARTUR MI¢TEK
Wiceprzewodniczàcy Rady
Gminy Wieliszew

Bud˝et Gminy Wieliszew zosta∏ skonstruowa-
ny w taki sposób, aby zak∏adane inwestycje

zaspokaja∏y potrzeby ogó∏u danej spo∏ecznoÊci. Inwestycje
gminne w przyj´tym bud˝ecie obejmujà takie inwestycje, jak
budowa chodników oraz oÊwietlenie – sà to inwestycje popra-
wiajàce nasze bezpieczeƒstwo i komfort. Równie˝ zagospoda-
rowanie przestrzeni publicznej w Wieliszewie, ¸ajskach i Ol-
szewnicy Starej, co umo˝liwi w mi∏y i atrakcyjny sposób sp´-
dzaç wolny czas ca∏ym rodzinom. W bud˝ecie znalaz∏y si´
tak˝e fundusze na przebudow´ dróg i utwardzenie tych, któ-
re utrudniajà ˝ycie mieszkaƒcom przy nich mieszkajàcych.
Bardzo wa˝nym elementem bud˝etu jest wprowadzenie no-
wych, strategicznych pozycji i ich wst´pna realizacja, m.in.
budowa cmentarza, hali sportowej przy gimnazjum, jak rów-
nie˝ ju˝ istniejàcych projektów i ich realizacja, jak rozbudo-
wa remizy stra˝ackiej w Janówku czy rozbudowa Szko∏y w ¸aj-
skach na potrzeby mieszkaƒców ¸ajsk i Micha∏owa-Regino-
wa. Sà to bardzo wa˝ne i potrzebne inwestycje.
Lista zak∏adanych inwestycji w ciàgu roku kalendarzowego
mo˝e ulec wyd∏u˝eniu, dzi´ki pozyskiwaniu Êrodków zewn´trz-
nych, jak mia∏o to miejsce w latach poprzednich. Jest to wa˝-
ny element ka˝dego bud˝etu i pewne inwestycje mogà poja-
wiç si´ z dnia na dzieƒ, na co musimy byç gotowi i zgodni
w podejmowaniu decyzji.

ŁUKASZ 
MI¢TEK
Przewodniczàcy
Komisji Bezpie-
czeƒstwa,
Porzàdku

Publicznego i Ochrony
Przeciwpo˝arowej

Planujàc wydatki na inwestycje w ro-
ku 2014 staraliÊmy si´ usatysfakcjo-
nowaç wszystkich, jednak to chyba
nie jest mo˝liwe. Plany nasze wybie-
gajà daleko naprzód w rozwój gmin-
nej infrastruktury, chcielibyÊmy, by
wszystkie so∏ectwa rozwija∏y si´ rów-
nomiernie. Mnie, jako przewodniczà-
cego komisji bezpieczeƒstwa i porzàd-
ku publicznego szczególnie cieszy
planowane na 2014 rok dokoƒcze-
nie I etapu rozbudowy remizy w Ja-
nówku oraz rozpocz´cie projektowa-
nia stra˝nicy Wieliszewskiej. Ponad-
to wa˝nà i d∏ugo przygotowywanà
inwestycjà moim zdaniem jest po∏à-
czenie chodnikiem dwóch rond w Po-
niatowie oraz po∏àczenie pieszo-rowe-
rowe Janówka z Okuninem.

Oddajemy w Paƒstwa
r´ce przewodnik
po bud˝ecie 
Gminy Wieliszew
na 2014 rok.
WyjaÊniamy, co wià˝e
si´ z przyj´tà podczas
sesji Rady Gminy
Wieliszew uchwałà
bud˝etowà naszej
Gminy na rok 2014
z 30 grudnia 2013.

oprac. Łukasz Ziemak

Bud˝et gminny – co to jest?
Bud˝et Gminy jest bardzo podob-
ny do naszego rodzinnego.
Uchwa∏a bud˝etowa jest planem
na przysz∏y rok – uwzgl´dniamy
w nim nasze dochody, które sumu-
jemy, a na podstawie tych danych
planujemy wydatki.

Dochody Gminy 
Wieliszew na 2014 rok

I. Dochody własne
Gmina gromadzi je w oparciu
o ustawy. Wp∏ywajà bezpoÊrednio
od mieszkaƒców i firm

31 102 949,70 z∏
• Wp∏ywy z podatków 

15 689 643,00 z∏
• Wp∏ywy z op∏at 

1 906 248,80 z∏
• Dochody ze sprzeda˝y 

majàtku 1 590 406,00 z∏
• Wp∏ywy z udzia∏u 

w podatku od osób 
fizycznych 9 940 510,00 z∏

• Wp∏ywy z udzia∏u 
w podatku od osób 
prawnych 327 307,00 z∏

• Odsetki od nieterminowych 
wp∏at 31 030,00 z∏

• Wp∏ywy z ró˝nych us∏ug,
wynajmu, dzier˝awy 

1 272 720,60 z∏
• Wp∏ywy z ró˝nych 

dochodów, otrzymane 
spadki, darowizny 

345 084,30 z∏

II. Dotacje celowe
Gmina otrzymuje je z bud˝etu
paƒstwa oraz z Unii Europejskiej.
Muszà byç wykorzystane zgod-
nie z celem, w przeciwnym wy-
padku nale˝y je zwróciç z odset-
kami.
A. Dotacje na zadania zlecone

przez bud˝et paƒstwa i na za-
dania w∏asne Gminy.

– na opiek´ spo∏ecznà i admini-
stracj´ publicznà 2 227 284 z∏

B. Dotacje Unii Europejskiej
2 210 854,87 z∏

Najwa˝niejsze projekty realizowane
w 2014 (pozyskane Êrodki UE)
• Budowa wodociàgu

w ¸ajskach i kanalizacji
w Janówku 2 053 930,00 z∏

• Wieliszewski Internet 
20 000,00 z∏

• Wieliszewska Akademia
Przysz∏oÊci II 32 212,49 z∏

• „Franek i Jola chodzà
do przedszkola” 444 718,08 z∏

• Przyspieszenie wzrostu
konkurencyjnoÊci
województwa mazowieckiego 

4 892,63 z∏
• Rozwój elektronicznej

administracji w samorzàdach 
14 840,05 z∏

• Równe Szanse 157 950,84 z∏

• Uczenie si´ przez ca∏e ˝ycie 
8 380,00 z∏

• Wieliszewska Szko∏a Malucha
108 000,00 z∏

III. Subwencja ogólna
Gmina otrzymuje jà z bud˝etu
paƒstwa na okreÊlonà dzia∏al-
noÊç.
• oÊwiata 11 874 587,00 z∏

DOCHODY OGÓŁEM 47 473 120,27 zł

Znaczna cz´Êç bud˝etu Gminy
pochodzi z podatków od osób
fizycznych, co bezpoÊrednio
przekłada si´ na liczb´ i wymiar
inwestycji. Rachunek jest prosty
– im wi´cej mieszkaƒców
zameldowanych na terenie Gminy,
tym wi´cej wybudowanych
i wyremontowanych dróg, placów
zabaw, oÊwietlonych ulic,
wodociàgów, kanalizacji...
Dlatego zach´camy Czytelników
do meldowania si´ w naszej
Gminie lub rozliczania
w legionowskim Urz´dzie
Skarbowym z podaniem
prawdziwego miejsca
zamieszkania. Wówczas 37,53%
Paƒstwa podatku PIT trafi
do gminnego bud˝etu.

Wydatki Gminy Wieliszew
na 2014 rok
Gmina wydaje pieniàdze w opar-
ciu o przepisy prawa. Nie mo˝e in-
westowaç w budow´ na terenie
do niej nienale˝àcym, nie mo˝e re-
montowaç infrastruktury nieza-
rzàdzanej przez nià (np. dróg, mo-
stów, budynków). Realizuje obo-
wiàzki poprzez swoje jednostki
organizacyjne: Urzàd Gminy, OÊro-
dek Pomocy Spo∏ecznej, placówki
oÊwiatowe, OÊrodek Kultury i Bi-
blioteki Publiczne. Niektóre zada-
nia w∏asne zleca organizacjom
po˝ytku publicznego i innym (np.
klubom sportowym, stowarzysze-
niom).

Wydatki Gminy na jednego 
mieszkaƒca w 2014 roku 

4 209,88 zł

Wydatki Gminy na 2014 rok 
według działów

• Transport lokalny i utrzymanie
dróg 5 835 110,00 z∏

• Gospodarka mieszkaniowa 
1 221 577,77 z∏

• Administracja publiczna 
7 814 706,62 z∏

• OÊwiata i wychowanie 
15 020 144,00 z∏

Wydatki Gminy na 2014 rok
Transport lokalny i utrzymanie dróg – 5 835 110,00 zł

Gospodarka mieszkaniowa – 1 221 577,77 zł

Administracja publiczna – 7 814 706,62 zł

OÊwiata i wychowanie – 15 020 144,00 zł

Gospodarka komunalna i ochrona Êrod. – 7 300 964,51 zł

Pomoc społeczna i zdrowie – 3 830 751,00 zł

Obsługa długu publicznego – 787 896,00 zł

Kultura fizyczna – 1 485 200,00 zł

Bezpieczeƒstwo publiczne – 870 229,00 zł

Ró˝ne rozliczenia (w tym „Janosikowe”) – 697 843,00 zł

Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – 1 530 593,13 zł 

Edukacyjna opieka wychowawcza – 1 096 758,00 zł

Inne (rolnictwo i łowiectwo, przetwórstwo przemysłowe, usługi, rezerwy, wpłaty dla gmin, wpłaty dla urz´dów

naczelnych organów władzy paƒstwowej) – 1 304 972,24 zł

Przewodnik bud˝etowy
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Bud˝et Gminy/W Gminie

• Gospodarka komunalna i ochrona
Êrodowiska 7 300 964,51 z∏

• Pomoc spo∏eczna i zdrowie 
3 830 751,00 z∏

• Obs∏uga d∏ugu publicznego 
787 896,00 z∏

• Kultura fizyczna 1 485 200,00 z∏
• Bezpieczeƒstwo publiczne 

870 229,00 z∏
• Ró˝ne rozliczenia (w tym „Janosikowe”)

697 843,00 z∏
• Kultura i ochrona dziedzictwa

narodowego 1 530 593,13 z∏ 
• Edukacyjna opieka wychowawcza 

1 096 758,00 z∏
• Inne (rolnictwo i ∏owiectwo, przetwórstwo

przemys∏owe, us∏ugi, rezerwy, wp∏aty dla
gmin, wp∏aty dla urz´dów naczelnych
organów w∏adzy paƒstwowej)
1 304 972,24 z∏

WYDATKI OGÓŁEM 48 796 745,27 zł

Inwestycje zaplanowane w bud˝ecie
Gminy Wieliszew na 2014 rok
Dzi´ki inwestycjom Gmina mo˝e lepiej reali-
zowaç swoje zadania, co w rezultacie wp∏ywa
na podniesienie jakoÊci i komfortu ˝ycia
mieszkaƒców. W celu maksymalizacji zakre-
su realizowanych inwestycji gminy zaciàga-
jà kredyty, jednak ustawa o finansach publicz-
nych nak∏ada ograniczenia – gmina nie mo-
˝e zad∏u˝yç si´ ponad poziom 60% jej
rocznego dochodu. Gmina Wieliszew obecnie
zarówno zmniejsza swoje zad∏u˝enie, jak
i zwi´ksza swoje wydatki inwestycyjne
w przeliczeniu na 1 mieszkaƒca. W 2013 ro-
ku kwota ta wynosi∏a 705,24 z∏.

Wydatki inwestycyjne na 1 mieszkaƒca 
w 2014 roku – 811,56 zł.

Planowane wydatki inwestycyjne Gminy
Wieliszew w 2014 roku – 9 406 746,93 zł.

Najwi´ksze projekty planowane do realizacji
w 2014 roku
• Kanalizacja w Janówku Pierwszym 

2 053 930 z∏
• Zagospodarowanie przestrzeni publicznej

– plac zabaw i skwer w ¸ajskach 
335 000 z∏.

• Rozpocz´cie budowy sali gimnastycznej
przy Gimnazjum 
– w roku 2014 50 000 z∏ 
– w roku 2015 1 000 000,00 z∏ 
– w roku 2016 1 500 000,00 z∏ 
– w roku 2017 1 355 000,00 z∏

• Budowa ul. Mi∏ej w Wieliszewie 
491 210 z∏

• Centrum integracyjne Gminy Wieliszew
– Rozbudowa Szko∏y na potrzeby ¸ajsk
i Micha∏owa-Reginowa – koncepcja,
projekt i wykonanie 
– w roku 2014 100 000,00 z∏ 
– w roku 2015 4 000 000 z∏

• Przebudowa i wyposa˝enie Sali
widowiskowo-konferencyjnej 
w budynku Urz´du Gminy Wieliszew 

1 448 500 z∏
• Poprawa bezpieczeƒstwa komunikacyjnego

poprzez budow´, przebudow´ i utrwalenie
nawierzchni oraz oznakowania dróg
na terenie Gminy Wieliszew 355 000 z∏

• Rozbudowa Remizy Stra˝ackiej
w Janówku Pierwszym 
– w roku 2014 250 000 z∏ 
– w roku 2016 300 000 z∏ 
do 2020 roku 1 500 000 z∏

• Modernizacja hali sportowej
w Wieliszewie 350 000,00 z∏

• Poprawa bezpieczeƒstwa
komunikacyjnego i p∏ynnoÊci ruchu
w Gminie Wieliszew poprzez przebudow´
odcinka drogi gminnej nr 180535W w m.
Skrzeszew 400 000,00 z∏

• Budowa chodników przy ul. Wspólnej
w Komornicy 250 000,00 z∏

• Chodnik od Skrzeszewa do Ka∏uszyna
– w roku 2014 435 000,00 z∏ 
– w roku 2015 225 000,00 z∏

• Kanalizacja Krubin – Janówek – Góra 
100 000,00 z∏

Radnym si´ bywa,
mieszkaƒcem si´ jest

Toby∏a jedna z najwa˝niejszych sesji minio-
nego roku, poniewa˝ stanowi∏a zapowiedê
tego, jaki wymiar finansowy b´dzie mia∏

rok 2014.Tym razem jednak przebieg spotkania by∏
zaskakujàcy i bardzo wymowny. Na poczàtku sesji
Wójt Gminy Wieliszew poprosi∏ Radnych o zgod´
na z∏o˝enie wniosku dotyczàcego 2 i 3 etapu kana-
lizacji w Michalowie-Reginowie, pojawi∏a si´ bo-
wiem mo˝liwoÊç ubiegania si´ o Êrodki pochodzà-
ce z Funduszu SpójnoÊci w ramach aglomeracji se-
rockiej Programu Operacyjnego Infrastruktura
i Ârodowisko.W trakcie dyskusji dla tego jak˝e wa˝-
nego dla mieszkaƒców tematu rozgorza∏a trudna
wymiana argumentów, którà rozpoczà∏ Radny An-

drzej Snopek. Zauwa˝y∏, ˝e bardzo cieszy go mo˝-
liwoÊç sk∏adania wniosku o pozyskanie pieni´dzy,
nie rozumie jednak, dlaczego w trakcie ka˝dego g∏o-
sowania nad wsparciem innych miejscowoÊci jeden
z radnych Micha∏owa-Reginowa bardzo cz´sto
sprzeciwia si´ inwestycjom, które mogà przynieÊç
korzyÊç mieszkaƒcom innych so∏ectw.Ta cz´sto nie-
sprawiedliwa postawa budzi w tym momencie je-
go sprzeciw i musi zastanowiç si´ nad g∏osowaniem.
Proponuje, aby inni radni równie˝ si´ nad tym fak-
tem zastanowili i podj´li decyzj´ zgodnie z w∏asnym
sumieniem.

„Idea budowy kanalizacji w Micha∏owie-Regino-
wie jest bardzo s∏uszna, ale mam wàtpliwoÊci, czy
powinienem ten projekt uchwa∏y poprzeç poniewa˝
radny, który neguje i krytykuje wszystkie nasze de-
cyzje, nie zas∏uguje na to poparcie” – powiedzia∏
Andrzej Snopek

Po tych s∏owach Przewodniczàcy Rady Gminy
Wieliszew Marcin Fabisiak zaproponowa∏ przerw´
w trakcie której radni mieli zastanowiç si´ nad g∏o-
sowaniem. Kiedy wszyscy ponownie wrócili na sa-
l´, g∏os zabra∏ radny Artur Mi´tek: „Po przerwie
oczekiwa∏em, ˝e pan Radny b´dzie nas przekony-
wa∏ do tego, aby poprzeç ten projekt i zmieni swo-
je nastawienie. Niestety, kolejny raz jestem zawie-
dziony postawà pana Radnego. Nie rozumiem rów-
nie˝ dlaczego, przecie˝ nie robi mu to ˝adnej
ró˝nicy, bo on i tak nie mieszka w Micha∏owie-Re-
ginowie”.

Po tych s∏owach g∏os zabra∏ Wójt Gmin Wieliszew
i powiedzia∏, ˝e doskonale rozumie postaw´ radnych
i ich sprzeciw, ale te konflikty nie mogà w ˝aden
sposób odbiç si´ na mieszkaƒcach, poniewa˝ to oni
sà najwa˝niejsi i wszyscy radni powinni dbaç o pod-
niesienie komfortu ̋ ycia tym, których reprezentu-
jà. Na koniec doda∏ równie˝, ˝e niektórzy zapomi-
najà o podstawowej sprawie, ˝e radnym si´ bywa,
a mieszkaƒcem si´ jest, i to w∏aÊnie mieszkaƒcy wy-
stawià na koniec kadencji rachunek ka˝demu z rad-
nych w postaci g∏osów wyborczych na kolejnà ka-
dencj´. Po tych s∏owach Jan So∏tys zaznaczy∏, ˝e
mo˝na si´ nie zgadzaç z postawà niektórych rad-
nych, ale dobro Gminy jest naszym wspólnym do-
brem. Po tych s∏owach radni przystàpili do g∏oso-
wania i jednog∏oÊnie poparli wniosek Wójta Gmi-
ny Wieliszew. Sylwester Przybysz podzi´kowa∏
radnym za to, ˝e pomimo burzliwej dyskusji pa-
mi´tali o tym, co najwa˝niejsze i jednog∏oÊnie zgo-
dzili si´, aby Wójt podjà∏ starania na rzecz pozy-
skania Êrodków dla inwestycji w Micha∏owie-Re-
ginowie.

Podj´cie uchwa∏y w sprawie uchwalenia bud˝e-
tu Gminy Wieliszew na 2014 rok by∏o najwa˝niej-
szym punktem tego dnia. Po odczytaniu projektu
Wójt Gminy Wieliszew Pawe∏ Kownacki w swoim
uzasadnieniu przekonywa∏ radnych, ˝e jest to bu-
d˝et, dzi´ki któremu b´dzie stara∏ si´ realizowaç
oczekiwania mieszkaƒców. Po trzech latach wspól-
nej pracy na rzecz Gminy kolejny rok stanowi po-
twierdzenie polityki, w której najwa˝niejsi sà lu-
dzie i ich potrzeby. Co bardzo wa˝ne, podj´te zo-
sta∏y kroki w celu odzyskania pieni´dzy, które
zosta∏y zaanga˝owane w latach poprzednich, ale nie
mo˝na równie˝ zapomnieç o podstawie – czyli oÊwia-
cie i opiece spo∏ecznej.Tutaj wydawane pieniàdze
to bezpoÊrednia i bezzwrotna inwestycja w miesz-
kaƒców. Czeka nas rozbudowa szko∏y w ¸ajskach,
ale równie˝ w Janówku, Skrzeszewie i Wieliszewie,
poniewa˝, co bardzo cieszy, do naszych placówek

oÊwiatowych przybywa coraz wi´cej uczniów. Na-
le˝y wi´c zrobiç wszystko, aby czas edukacji odby-
wa∏ si´ w jak najbardziej komfortowych warun-
kach. Potrzeby w tej kwestii sà ogromne, i warto
zdawaç sobie spraw´ z tego, ˝e jest to inwestycja
w ludzi. Wójt Gminy powiedzia∏ równie˝ radnym
Gminy Wieliszew, ˝eby pami´tali o tym, ˝e to w∏a-
Ênie takie wydatki, choç nierozumiane przez
wszystkich zasiadajàcych w Radzie Gminy Wieli-
szew, sà niezb´dne i niezwykle potrzebne. Kolej-
nym problemem, o którym nie mo˝na zapomnieç,
sà drogi. Po roku prób powierzchniowego utwardza-
nia mo˝na stwierdziç, ˝e ta metoda znaczàco popra-
wia komfort podró˝ujàcych.

Wójt zaznaczy∏ równie˝, ˝e nie mo˝na rozdzielaç
wydatków na poszczególne miejscowoÊci, poniewa˝
jedna inwestycja mo˝e s∏u˝y mieszkaƒcom kilku so-
∏ectw, takim przyk∏adem jest chocia˝by budowa
chodnika Skrzeszew-Ka∏uszyn czy rozbudowa remi-
zy i szko∏y w Janówku. Inwestycje te b´dà s∏u˝y∏y
zarówno mieszkaƒcom Janówka, Krubina i Góry. Ja-
ko Wójt dba o ca∏à gmin´, a nie odnosi si´ do po-
szczególnych miejscowoÊci, bo innego rodzaju my-
Êlenie by∏oby niezgodne z zasadami samorzàdno-
Êci. Doda∏ równie˝, ˝e trwajà wzmo˝one prace
nad poprawà bezpieczeƒstwa na skrzy˝owaniu w Ja-
nówku. Kontynuowane b´dzie równie˝ oczyszcza-
nie Jeziora Wieliszewskiego.

„Rok 2014 to nie rok cudów, tylko kolejny ci´˝-
ki rok, taki jak ka˝dy inny nad którym pracowali-
Êmy do tej pory” – po g∏osowaniu wi´kszoÊcià g∏o-
sów bud˝et zosta∏ przyj´ty, przeciw by∏ tylko jeden
radny z Micha∏owa-Reginowa.

W wolnych wnioskach najwi´cej emocji wzbu-
dzi∏a dyskusja na temat wniosku so∏tysa z Micha-
∏owa-Reginowa o zakupienie zabytkowego motoru,
który ma kosztowaç 30 tys. z∏otych. W zwiàzku
z tym, ˝e Komisja Rozwoju i Zagospodarowania
Przestrzennego opiniowa∏a wniosek pozytywnie
(wi´kszoÊcià g∏osów), a Komisja OÊwiaty, Kultury
i Sportu jednog∏oÊnie odrzuci∏a wniosek,Wójt Gmi-
ny Wieliszew przekaza∏ wnioskodawczyni, Pani Ja-
ninie Przyby∏, ˝e musi tak du˝y wydatek przedys-
kutowaç ze Skarbnikiem Gminy Wieliszew, Panià
Beatà Dobrowolskà. Pani so∏tys zapyta∏a równie˝
Przewodniczàcego Rady Gminy Wieliszew Marci-
na Fabisiaka, czy przeprosi jà za stwierdzenie, ˝e
pod jednym z supermarketów zbiera∏a g∏osy doty-
czàce poparcia wniosku o odwo∏anie Wójta – te s∏o-
wa mia∏y paÊç w trakcie grudniowych obrad Komi-
sji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego.
Pani so∏tys powiedzia∏a, ˝e takie stwierdzenie jest
nieprawdà. Przewodniczàcy Marcin Fabisiak powie-
dzia∏, ˝e osoby, które udzieli∏y mu takich informa-
cji, nie chcà byç przytaczane w publicznej dysku-
sji i proszà o zachowanie anonimowoÊci. W zwiàz-
ku z tym Przewodniczàcy Rady Gminy Wieliszew
uznaje, ˝e majàc na celu ich dobro, nie mo˝e si´
powo∏ywaç na swoich Êwiadków i przeprasza so∏tys
Micha∏owa-Reginowa, Janin´ Przyby∏.

G∏os w wolnych wnioskach zabra∏ równie˝ Mie-
czys∏aw Berdowski, który jako mieszkaniec Micha-
∏owa-Reginowa podzi´kowa∏ radnym za jedno-
myÊlnoÊç w sprawie wniosku, z∏o˝y∏ równie˝ ̋ ycze-
nia noworoczne i powiedzia∏, ˝e po dzisiejszej sesji
odchodzi pe∏en optymizmu dzi´ki podj´tej uchwa-
le w sprawie wniosku o pozyskanie pieni´dzy na ka-
nalizacj´ dla jego miejscowoÊci.

Szczegó∏owy zapis elektroniczny przebiegu Se-
sji znajduje si´ w Biurze Rady Gminy. nn

30 grudnia w Gminnym
Centrum Kultury
w Łajskach odbyła
si´ XXXVIII Sesja Rady
Gminy Wieliszew, 
w trakcie której radni
podejmowali uchwał´
w sprawie bud˝etu 
Gminy Wieliszew 
na 2014 rok.

Magdalena Pietrzak

GRZEGORZ 
BIE¡KOWSKI
Przewodniczàcy Komisji
Rozwoju i Zagospodarowa-
nia Przestrzennego

Z uwagi na ograniczone Êrodki finansowe, plan bud˝etu
Gminy Wieliszew na rok 2014 skonstruowany jest w spo-
sób racjonalny i rozsàdny. Uwzgl´dnia wszystkie mo˝liwe
do zrealizowania, jak i te rozpocz´te inwestycje (rozbudo-
wa Remizy Stra˝ackiej w Janówku Pierwszym, przebudo-
wa sali widowiskowej, rozbudowa Szko∏y w ¸ajskach itp.).
Najwa˝niejszà z nich jest podpisana z Marsza∏kiem Woje-
wództwa Mazowieckiego umowa o przyznanie pomocy
– dzia∏ania na zadanie inwestycyjne „Budowa wodociàgu
w miejscowoÊci ¸ajski oraz kanalizacji sanitarnej w miej-
scowoÊci Janówek Pierwszy”.
Bardzo wa˝na dla bezpieczeƒstwa i wygody obywateli, w tym
dzieci, jest budowa i remonty dróg lokalnych oraz Êcie˝ek ro-
werowych. Liczymy, ˝e w ciàgu roku, wraz z nap∏ywem ewen-
tualnych dop∏at mo˝liwa b´dzie cz´Êciowa korekta bud˝etu,
dzi´ki czemu zrealizujemy jeszcze inne zaplanowane inwe-
stycje. Pozostajemy w tej kwestii optymistami, jednoczeÊnie
rozumiejàc ostro˝noÊç wójta w tworzeniu bud˝etu.

MAGDALENA DONAT
Przewodniczàca Komisji Rewizyjnej

W mojej opinii, bud˝et gminy Wieliszew
na 2014 rok to nic innego jak kontynuacja

rozsàdnej polityki zarzàdzania finansami publicznymi. Oczy-
wiÊcie mo˝na by, tak jak to si´ sta∏o w innej gminie w ostat-
nich tygodniach, poprzesuwaç pieniàdze na inwestycje w swo-
im obszarze wyborczym, a tym samym zerwaç umowy z fir-
mami wykonujàcymi inne inwestycje na terenie gminy
i zap∏aciç im kary umowne. Mo˝na by okroiç nak∏ady na kul-
tur´ i oÊwiat´, sport i promocj´ tylko po to, aby wbiç przy-
s∏owiowà ∏opat´ na swoim podwórku. Ale nie tu, nie teraz.
Te inwestycje, które zosta∏y rozpocz´te, zostanà doprowadzo-
ne do koƒca. Przyk∏ad – remont ulicy KoÊcielnej w Skrzesze-
wie, budowa Êcie˝ek rowerowych i ich oÊwietlenia pomi´dzy
rondami na Poniatowie. Podwaliny na nowe inwestycje zo-
stanà po∏o˝one. Przyk∏ad – budowa wodociàgu ∏àczàcego Ja-
nówek z Wieliszewem, budowa hali sportowej przy Gimna-
zjum. Ma∏e potrzeby mieszkaƒców w zakresie ich so∏ectw
zostanà zaspokojone dzi´ki wyodr´bnionemu Funduszowi
So∏eckiemu. Mam równie˝ nadziej´, ˝e doprowadzona zo-
stanie do koƒca sprawa nowego cmentarza w Wieliszewie,
a szko∏a w Skrzeszewie nie b´dzie musia∏a pracowaç w sys-
temie dwuzmianowym. To tylko wybrane przyk∏ady z po-
zycji tegorocznego bud˝etu. Spe∏nienia wszystkich marzeƒ
nie b´dzie, ale krok po kroku idziemy w zaplanowanym kie-
runku.



Wlistopadzie uroczyÊcie obchodzono
Âwi´to Seniora i uczczono rocznic´
odzyskania niepodleg∏oÊci.W Domu

Kultury w ¸ajskach urzàdzono symboliczny
kàcik z okazji 11 listopada, a chór wykona∏
pieÊni patriotyczne.Wielu uczestników spo-
tkania Êpiewa∏o razem z chórem, bo my to
przecie˝ pokolenie, które wie co to „Bóg, ho-
nor, ojczyzna”. Potem nastàpi∏a zmiana na-
stroju – by∏a muzyka lekka, ∏atwa i przyjem-
na, dobra kolacja, zajadanie przygotowanych
przysmaków. Humor dopisywa∏, a energii
do taƒca nie brakowa∏o. W plàsach seniorzy
mogli Êmia∏o stawiç czo∏a m∏odym. GoÊcili-
Êmy na uroczystoÊci zaprzyjaênionych senio-
rów z Micha∏owa- Reginowa, którzy równie˝
bawili si´ doskonale. Oprócz taƒców by∏y
jeszcze recytacje i Êpiewy przy akompania-

mentach harmonii i gitary. Tak si´ lubi ba-
wiç Klub Seniora w ¸ajskach i czeka ju˝
na kolejne spotkanie, na którym jak zwykle
„ubywa lat” i jest weso∏o.

WybraliÊmy si´ równie˝ do Teatru Kwa-
drat w Warszawie na spektaklu „Beret
– upiór w Moherze”. By∏ to prawdziwy relaks
– szczerze Êmieszy∏a nas interpretacja pol-
skich przywar – bo przecie˝ Êmiech mo˝e byç
naukà „kiedy si´ z przywar nie z osób natrzà-
sa”. Ka˝dy zapewne pomyÊla∏, ˝e sztuka bi-
zona jest do „MoralnoÊci Pani Dulskiej”.
Sztuka uczy, ˝e czasem to, co uwa˝amy za z∏o,
mo˝e okazaç si´ bezinteresownym dobrem.

W grudniu, jak co roku zorganizowane zo-
sta∏o spotkanie op∏atkowe, w którym wzi´li
udzia∏ seniorzy, w∏adze gminne i samorzàdo-
we, dyrekcje szko∏y. ˚yczenia z∏o˝y∏ wszyst-

kim i pob∏ogos∏awi∏ nas ksiàdz proboszcz
z Wieliszewa.Wszyscy wspaniale – przy cho-
ince – kol´dowaliÊmy, ∏amiàc si´ op∏atkiem
˝yczyliÊmy sobie przede wszystkim zdrowia
i spokoju i dalszych wspania∏ych spotkaƒ
w gronie rodzinnym seniorów z ¸ajsk.
Po tych wspólnych latach istnienia klubu z˝y-
liÊmy si´ jak w rodzinie i taka atmosfera pa-
nowa∏a na Wigilii. ˚yczyliÊmy sobie równie˝
du˝o pi´knych wspólnie prze˝ytych wra˝eƒ
w 2014 roku.

Innym seniorom z naszej Gminy na Nowy
Rok ˝yczymy du˝o zdrowia, m∏odzieƒczej
energii i radosnych prze˝yç na wspólnych
spotkaniach i wyjazdach.

Na gminnej Wigilii w Wieliszewie chór
Klubu Seniora Êpiewa∏ kol´dy. Panowa∏a pod-
nios∏a, Êwiàteczna atmosfera. nn
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V Turniej Amatorskiej Ligi Pi∏ki Siatkowej
W grupie A do rozgrywek przystàpi∏y 4 dru-
˝yny, które swe mecze rozgrywa∏y systemem
„ka˝dy z ka˝dym”.
Wyniki grupy A:

Białobrzegi – SPR 0:2
Sparta Nasielsk – Atom Serock 2:1
Sparta Nasielsk – Białobrzegi 0:2
SPR – Atom Serock 2:0
SPR – Sparta Nasielsk 2:0
Białobrzegi – Atom Serock 2:0

Klasyfikacja V Turnieju
SPR 30 pkt
Białobrzegi 20 pkt
Sparta Nasielsk 10 pkt
Atom Serock 5 pkt

Klasyfikacja po pi´ciu turniejach:
Sparta Nasielsk 110 pkt
Białobrzegi 80 pkt
SPR 65 pkt
Atom Serock 25 pkt

W grupie B do rozgrywek przystàpi∏y czte-
ry dru˝yny:Wieliszew, Niepor´t, Albatrosy
oraz Gwardia Legionowo, lecz niestety – Wie-
liszew oraz Niepor´t nie przyjechali, co by-
∏o skutkiem oddania dru˝ynie, z którà mie-
li rozegraç mecz, wygranej walkowerem.
Wyniki grupy B

Gwardia – Niepor´t 3:0 (wo.)
Wieliszew – Albatrosy 0:3 (wo.)
Wieliszew – Gwardia 0:3 (wo.)

Niepor´t – Albatrosy 0:3 (wo.)
Niepor´t – Wieliszew –– 
Gwardia – Albatrosy 2:0

Klasyfikacja V Turnieju
Gwardia 30 pkt
Albatrosy 20 pkt

–
–

Klasyfikacja po pi´ciu turniejach
Gwardia 120 pkt
Wieliszew 100 pkt
Albatrosy 50 pkt
Niepor´t 35 pkt

Nast´pny turniej zostanie rozegrany
09.02.2014 r. nn Tadeusz Szczygielski

IV Turniej Ligi Pi∏ki Halowej 
11 stycznia 2014 r. w Hali Sportowej
w Wieliszewie rozegrany zosta∏ ju˝
czwarty turniej pi∏ki halowej szkó∏
gimnazjalnych. Do zawodów zg∏osi∏y
si´ dru˝yny z Gimnazjum w Jab∏on-
nie, Gimnazjum w ¸ajskach, Gimna-
zjum w Stanis∏awowie Pierwszym
oraz Gimnazjum w Wieliszewie.
Wyniki meczów w klasach I

Stanisławów Pierwszy – Wieliszew 2:1
Jabłonna – Łajski 2:1
Stanisławów Pierwszy – Jabłonna 2:1
Łajski – Wieliszew 1:1
Łajski – Stanisławów Pierwszy 1:3
Wieliszew – Jabłonna 1:2

Klasyfikacja klas I w IV turnieju
Stanisławów I 45 pkt
Jabłonna 30 pkt
Wieliszew 15 pkt
Łajski 5 pkt

Klasyfikacja klas I po 4 turniejach
Stanisławów I 180 pkt
Wieliszew 105 pkt
Jabłonna 75 pkt
Łajski 20 pkt

Najlepsi strzelcy bramek klas I
Michał Flàt (13 bramek)
Łukasz Ginał (13 bramek)
Dominik Capiga (12 bramek)
Daniel Sierzbista (12 bramek)
Dawid Roguski (8 bramek)

Wyniki meczów klas II w IV turnieju
Wieliszew – Stanisławów Pierwszy 0:0
Jabłonna – Łajski 1:0
Wieliszew – Jabłonna 0:3
Łajski – Stanisławów Pierwszy 0:0
Łajski – Wieliszew 2:1
Stanisławów Pierwszy – Jabłonna 1:0

Klasyfikacja klas II w IV turnieju 
Łajski 45 pkt
Jabłonna 30 pkt

Stanisławów I 15 pkt
Wieliszew 5 pkt

Klasyfikacja klas II po 4 turniejach
Łajski 100 pkt
Jabłonna 96 pkt
Wieliszew 95 pkt
Stanisławów I – 90 pkt

Najlepsi strzelcy bramek klas II
Daniel Chrzanowski (10 bramek)
Dawid Kielak (4 bramki)
Maks Korczak (4 bramki)
Krystian Podstawka (3 bramki)
Oskar Grzywaczewski (3 bramki)
Mateusz Reks (3 bramki)

Wyniki meczów klas III w IV turnieju
Jabłonna – Wieliszew 2:0
Łajski – Stanisławów Pierwszy 2:4
Jabłonna – Łajski 4:0
Stanisławów Pierwszy – Wieliszew 2:0
Stanisławów Pierwszy – Jabłonna 1:1
Wieliszew – Łajski 6:2

Klasyfikacja klas III w IV turnieju
Jabłonna 45pkt
Stanisławów I 30pkt
Wieliszew 15pkt
Łajski 5pkt

Klasyfikacje klas III po 4 turniejach
Jabłonna 135 pkt
Wieliszew 90 pkt
Stanisławów I 75 pkt
Łajski 60 pkt

Najlepsi strzelcy bramek klas III
Mateusz WiÊniewski (8 bramek)
Mikołaj Popielarczyk (8 bramek)
Mateusz Zajàc (8 bramki)
Mateusz Maƒk (7 bramkek)
Mateusz Bomberski (3 bramki)
Patryk Grzeszczak (3 bramki)

nn

II Turniej Ligi Pi∏ki Halowej Dru˝yn OPEN
5 stycznia 2014 r. w Wieliszewskiej Hali
Sportowej zosta∏ rozegrany drugi z szeÊciu
turniejów pi∏ki halowej dru˝yn amator-
skich. Do zawodów zg∏osi∏o si´ 8 dru˝yn.
W grupie A znalaz∏y si´ dru˝yny: Dream
Team, Ujemny Bilans, Sami Mocni oraz FC
Amatorzy. W grupie B mecze rozgrywa∏y
nast´pujàce dru˝yny: FC ¸ajski, Fajrant,
Gandzia Mafia oraz Amator. Dru˝yny
w grupach rozgrywa∏y mecze systemem
„ka˝dy z ka˝dym”. Oto wyniki:

Grupa A
Ujemny Bilans – Sami Mocni 1:2
Dream Team – FC Amatorzy 4:1
Dream Team – Ujemny Bilans 5:2
Sami Mocni – FC Amatorzy 1:1
Sami Mocni – Dream Team 0:0
Ujemny Bilans – FC Amatorzy 5:1

Klasyfikacja grupy 
1. Dream Team • 2. Sami Mocni • 
3. Ujemny Bilans • 4. FC Amatorzy

Grupa B
Fajrant – Gandzia Mafia 1:0
FC Łajski – Amator 5:1
FC Łajski – Fajrant 0:1
Gandzia Mafia – Amator 5:0
Gandzia Mafia – FC Łajski 0:0
Fajrant – Amator 3:0

Klasyfikacja grupy
1. Fajrant • 2. Gandzia Mafia 
• 3. FC Łajski • 4. Amator

Mecze półfinałowe
I półfinał   Dream Team – Gandzia Mafia 2:3

II półfinał Fajrant – Sami Mocni 0:0
Rzuty Karne    1:2

Mecz o VII miejsce Amator – FC Amatorzy 4:2
Mecz o V miejsce FC Łajski – Ujemny Bilans 1:1

Rzuty Karne    3:1
Mecz o III miejsce Dream Team – Fajrant 0:0

Rzuty Karne   2:3
Mecz o I miejsce Gandzia Mafia – Sami Mocni 1:1

Rzuty Karne – 1:2

Klasyfikacja koƒcowa II turnieju
Sami Mocni 60 pkt
Gandzia Mafia 45 pkt
Fajrant 30 pkt
Dream Team 20 pkt
FC Łajski 10 pkt
Ujemny Bilans 8 pkt
Amator 6 pkt
FC Amatorzy 4 pkt

Klasyfikacja ogólna dru˝yn po II turnieju
Dream Team 80 pkt
Sami Mocni 70 pkt
FC Łajski 55 pkt
Gandzia Mafia 53 pkt
Fajrant 50 pkt
Ujemny Bilans 38 pkt
Amator 10 pkt
FC Amatorzy 10 pkt

Najlepsi strzelcy bramek klas III
Chojnowski Mateusz 11 bramek
Szczepkowski Karol 10 bramek
Piekut Damian 9 bramek

nn Tadeusz Szczygielski

Ostatni kwartał
2013 roku Seniorzy
z Łajsk sp´dzili
bardzo aktywnie
– „och działo si´
działo”. 

T. Osiecka

Klub M∏odzie˝owy pod patronatem Towarzystwa Przyjació∏ Micha∏owa-Reginowa

W dniu 10 stycznia 2014 roku w Domu
Ogrodnika w Micha∏owie-Reginowie,
z inicjatywy m∏odzie˝y i Zarzàdu TPM-
-R, odby∏o si´ Zebranie Za∏o˝ycielskie
Klubu M∏odzie˝owego.
G∏ówne motto tej inicjatywy to: zorganizo-
wanie naszej micha∏owskiej m∏odzie˝y, tej,
która ju˝ si´ „zadomowi∏a” na naszym so∏ec-
kim boisku i innych obiektach kulturalnych
i sportowych.

Jako „luêna” grupa, bli˝ej nieokreÊlona,
nie by∏a i nie mog∏a byç powa˝nie traktowa-
na przez nikogo. Taki stan powodowa∏ brak
jakiejkolwiek odpowiedzialnoÊci za wszyst-
ko, to, co si´ na tych obiektach dzia∏o i dzie-
je oraz za stan techniczny i sanitarny.

Po prostu, kiedy brakuje odpowiedniego
emocjonalnie i faktycznie zaanga˝owanego
gospodarza, to ̋ adne tylko administracyjne
dzia∏ania nie za∏atwià wszystkiego. Klub
M∏odzie˝owy chce byç takim dobrym gospo-
darzem.

Kiedy w sierpniu 2013 roku podczas su-
szy jako Towarzystwo zainterweniowaliÊmy
w obronie boiska zagro˝onego ca∏kowitym
wyschni´ciem (poniewa˝ samorzàd so∏ecki
na to nie reagowa∏), widzieliÊmy jak liczna
grupa wspania∏ej m∏odzie˝y z przera˝e-
niem na to wyschni´te boisko patrzy∏a. Po tej
akcji ratowania przez ciàg∏e trzydniowe pod-
lewanie, kiedy trawa zacz´∏a si´ zieleniç, wi-
daç by∏o wielkà wdzi´cznoÊç w ich oczach dla
ludzi, którzy tego dokonali.

Przy tej okazji zacz´liÊmy z tà m∏odzie˝à
rozmawiaç, zadajàc pytania o to, co oni my-
Êlà na ten temat? Czy ktoÊ si´ dotychczas po-
za nami, nimi tym zainteresowa∏? Czy chcie-
liby si´ zorganizowaç? Jak widzà swojà przy-
sz∏oÊç na tych obiektach?

Odpowiedzi by∏o wiele: chcieliby czuç si´
tu swobodnie, jednak pod pewnà ojcowskà
opiekà, która dawa∏a by im poczucie dba∏o-
Êci i bezpieczeƒstwa.Twierdzili, ˝e jak dotàd
to nikt tak naprawd´ si´ nimi nie zaintere-
sowa∏, ani te˝ nie rozmawia∏. My byliÊmy
pierwsi, którzy po rozmowie zaproponowali
pomoc w zorganizowaniu jakiegoÊ klubu, czy
dru˝yny. Po tych rozmowach przedstawicie-
le Towarzystwa Przyjació∏ Micha∏owa-Regi-
nowa zorganizowali spotkanie na boisku
i sporzàdzili pierwszà list´ zainteresowanych
organizacjà.

Poniewa˝ lato si´ koƒczy∏o i wszyscy ru-
szyli do pracy i zaj´ç szkolnych, tworzenie
organizacji zosta∏o przesuni´te na okres zi-
mowy.

Teraz, wykorzystujàc t´ list´ i potencja∏
ludzki w niej zawarty, postanowiliÊmy jako
Towarzystwo udzieliç pomocy organizacyjnej
w powo∏aniu Klubu M∏odzie˝owego, obejmu-
jàc go równie˝ naszym patronatem.

Jest to zgodnie z przyj´tym regulaminem,
organizacja niezale˝na w swoim merytorycz-
nym dzia∏aniu, a wszystkie inicjatywy i dzia-
∏ania b´dà suwerennym dzia∏aniem cz∏on-
ków Klubu. Patronat TPM-R b´dzie si´ je-

dynie ogranicza∏ do udzielania pomocy or-
ganizacyjnej i obronnej, nie ingerujàc
w prowadzonà, zgodnà z regulaminem dzia-
∏alnoÊç cz∏onków Klubu.

Podczas dalszych spotkaƒ cz∏onków Klu-
bu, z chwilà kiedy si´ odpowiednio powi´k-
szy liczebnie, powstanà dru˝yny sportowe,
zespo∏y zainteresowaƒ i grupy tematyczne,
które wspó∏pracujàc z innymi organizacja-
mi, b´dà pog∏´biaç swoje zainteresowania,
sp´dzaç wolny czas na pozytywnych zaj´-
ciach, wykorzystujàc ju˝ istniejàce obiekty
w naszym so∏ectwie i gminie zgodnie z po-
trzebami.

OsobiÊcie bardzo kocham m∏odzie˝ i wie-
le dla niej jestem zdecydowany poÊwi´ciç,
tylko dlatego, ˝eby si´ prawid∏owo rozwija-
∏a, by∏a szcz´Êliwa i wyrasta∏a na porzàdne
obywatelskie spo∏eczeƒstwo.

Nie b´d´ przedstawia∏ wszystkich cz∏on-
ków Klubu, poniewa˝ jest on rozwojowy.
Przedstawi´ natomiast cz∏onków Zarzàdu,
poniewa˝ sà to ju˝ osoby oficjalne, do któ-
rych mo˝na zg∏aszaç wszystkie wnioski i po-
trzeby zwiàzane z tà organizacjà.

Sà to: Marcin Czech – przewodniczàcy, Se-
bastian Pontek – wiceprzewodniczàcy, Pau-
lina Pisarek – sekretarz, Mateusz Karlak
– skarbnik, Marcin Wojciechowski – cz∏onek.

W sprawie wstàpienia do Klubu M∏odzie-
˝owego nale˝y zg∏aszaç si´ do przewodniczà-
cego – Marcina Czecha tel. 508 125 621.

nn Mieczys∏aw Berdowski

Nowa organizacja w Micha∏owie-Reginowie

Klub Seniora Łajski


